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în aceeași atmosferă de cordialitate și prietenie, 
de înțelegere și stimă reciprocă, ieri au continuat

CONVORBIRILE OFICIALE ÎNTRE L 
Secvență de muncă din întreprinderea de talpă și încălțăminte din cauciuc Drăgășani

Foto : V. TANASClF

PREȘEDINȚII NICOLAE CEAUȘESCU 
Șl CONSTANTIN KARAMANLISLa Palatul Consiliului de Stat au continuat, joi, 4 septembrie, convorbirile oficiale dintre președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu, și președintele Republicii Elene, Constantin Karamanlis.La convorbiri au participat:Din partea română —.Gheor- ghe Rădulescu, vicepreședinte al Consiliului de Stat, Ștefan Andrei, ministrul afacerilor externe, Vasile Pungan, ministru secretar de stat, consilier al președintelui Republicii, Ștefan Bîrlea, directorul cabinetului președintelui Republicii, Constantin Mitea, consilier al președintelui Republicii, Silviu Curticeanu, secretar prezidențial și al Consiliului de Stat, Ion Brad, ambasadorul țării noastre Ia Atena, Dumitru Aninoiu și Romulus Neagu, directori în M.A.E.Din partea elenă — Constantin Mitsotakis, ministrul afacerilor externe, Michel Cottakis, ambasadorul Republicii Elene la București, Petros Molyviatis, secretar general al Președinției Republicii, Aristote Phry- das, director general in Ministerul Afacerilor Externe. Dimitri Petrou, Georges-Michel Maza- rakis șl Constantin Vassis, directori în M.A.E., Diamantis Vakolopoulos, directorul cabinetului diolomatic al președintelui Republicii, Michel Liauis, directorul cabinetului președintelui Republicii, Georges Seka- ris, directorul cabinetului diplomatic al ministrului afacerilor externe.Noua rundă de convorbiri — desfășurată în aceeași atmosferă de cordialitate și prietenie, de înțelegere și stimă reciprocă — a prilejuit examinarea în continuare a unor aspecte majore ale actualității politice internaționale.O atenfie deosebită a fost a- cordată problemelor securității și coperării în Europa, unde — după cum se știe — se află cele mai mari concentrări de forte armate, de mijloace militare și armamente, inclusiv atomice. S-a apreciat că, în aceste condiții, se impune intensificarea eforturilor pentru edificarea unei securități trainice și dezvoltarea unei colaborări neîngrădite pe continentul nostru, pentru buna pregătire și desfășurare a reuniunii de la Ma-
întrevedere între președintele 
Nicolae Ceaușescu și președintele 

Constantin Karamanlis

drid, astfel îneît aceasta să corespundă așteptărilor popoarelor, să dea un nou imbold politicii de destindere, înfăptuirii documentelor semnate la Helsinki și, în primul rind, să pună bazele organizării unei conferințe pentru dezarmare în Europa.A fost exprimată hotărirea celor două țări de a întări conlucrarea dintre ele pentru a-și aduce, împreună cu celelalte țări europene, întreaga lor contribuție la buna pregătire și desfășurare a reuniunii de la Madrid, la eforturile consacrate instaurării unui climat de largă colaborare, de încredere și securitate pe continent. A fost manifestată convingerea că realizarea unor progrese reale pe calea securității europene va influenta pozitiv întreaga atmosferă internațională, cauza destinderii și păcii în lume.

In cadrul convorbirilor, a fost relevată din nou importanta soluționării pe cale politică, prin tratative, a diferendelor dintre state, a tuturor problemelor ce confruntă omenirea, pornindu-se de la respectarea principiilor deplinei egalități în drepturi, independenței și suveranității naționale, neamestecului in treburile interne și avantajului reciproc, nerecurgerii la forță și la amenințarea dreptul sacru, fiecărei națiuni liber, așa cum nici o ingerință din < acest context, a fost tiată însemnătatea unei păci globale, juste și durabile, în Orientul Mijlociu, care să pornească de la necesitatea retragerii Israelului din teritoriile arabe ocupate în 1967, inclusiv din Ierusalimul arab, a rezolvării problemei poporului

cu forța, de la inalienabil, al de a se dezvolta o dorește, fără afară. In t eviden- instaurării

palestinian, pe- baza dreptului său la autodeterminare, la constituirea unui stat național independent, a asigurării independenței și integrității teritoriale a tuturor statelor din zonă.In timpul convorbirilor, s-a • subliniat. de asemenea, că pacea și stabilitatea mondială reclamă măsuri ferme pentru lichidarea subdezvoltării și făurirea unei noi ordini economice internaționale, care este chemată să creeze condiții pentru cf colaborare egală între state, să a- sigure o dezvoltare mai rapidă a țărilor rămase îri urmă, precum și progresul tuturor popoarelor. S-a arătat că o deosebită importanță ar avea, in acest sens, alocarea pentru asigurarea progresului economic și social al țărilor rămase in urmă a unei părți din uriașele fonduri absorbite in prezent cursa înarmărilor.

Nicolae Ccaușescu Karamanlis și-au fată dePreședinții și Constantin exprimat satisfacția caracterul fructuos al convorbirilor purtate, față de înțelegerile la care au ajuns, manifestin- du-și Convingerea că, pe baza lor, se va realiza o conlucrare tot mai largă, tot mai rodnică, între România și Grecia, atit pe plan bilateral, cit și în sfera vieții interhaționale.Relevînd convergenta punctelor de vedere în majoritatea problemelor discutate, cei doi președinți au convenit să continue la Atena dialogul prietenesc româno-elen la nivel înalt, în interesul dezvoltării neîntrerupte a colaborării multilaterale dintre țările și popoarele noastre, al cauzei păcii, securității, înțelegerii și cooperării în Balcani, în Europa și în întreaga lume.

NElMPLINIRI MAI VECHI
CU EFECTE CE DIMINUEAZĂ 
LIVRĂRILE „LA Zl“ CĂTRE

FONDUL DE STAT
in cooperativa noastră agricolă — Sinești — zootehnia deține o pondere de numai 15—20 la sută din valoarea producției agricole marfă. îmi spunea doctorul Teofil Ivan, șeful •fermei zootehnice. O situație care in mod rează, nu numai datorită cifrelor de mai punctul de vedere al perspectivei". Este această situație provoacă îngrijorare, că la și at organizației de partid se caută soluții considerăm că este mai firesc să ne întrebăm (pentru că în- trebindu-i pe cei în cauză nu am obținut un răspuns) de ce s-a ajuns în această situație și, în al doilea rind, de ce se in- tîrzie aplicarea unor măsuri

firesc ne îngrijo- sus, ci chiar din bine, evident, că nivelul conducerii de redresare. Dar,
concrete 7

Una dintre condițiile esențiale pentru dezvoltarea zootehniei, de care depinde realizarea de producții ■ sporite la carne și lapte, probleme subliniate și în cuvin- țările secretarului general al partidului, tovarășul Nicolae Ceaușescu, o constituie asigurarea furajelor și, legat de aceasta, buna lor conservare și administrarea rațională în hrana animar lelor. Or, tocmai aceasta se dovedește a fi aici cauza unor ră- mineri în urmă. Să ne explicăm : la începutul anului cooperativa din Sinești avea un efectiv de bovine de 917 capete față de 926 planificat, pentru ca după 7 luni situația să arate 1 100 capete față de 1122 planificat. Desigur, diferențele nu sint prea mari. dar. după cum vom demonstra in continuare și aceste mici diferente își au rolul lor in neîndeplinirea livrărilor la fondul de stat. Dar. să revenim la aspectul inițial, cel al realizării bazei furajere. Pentru asigurarea hranei animalelor sint cultivate cti lucernă 127 hectare, iar cu sfeclă furajeră 22 hectare. La acestea se mai adaugă porumbul siloz, semănat după orz (280 ha), precum și paiele de la cultura mare. Dar, după cum ni se spu- . nea aici, aceste cantități se dovedesc a fi insuficiente. Să ve

dem însă și de ce. Cercetînd o serie de date puse la dispoziție de șeful fermei, putem observa că în ultimii ani producțiile la hectar au fost ,sub plan, ceea ce a creat un important deficit de furaje. Spre exemplu, sfeclă furajeră nu s-a putut obține nici în acest an. suprafața afectată trebuind să fie reînsămînțată cu porumb... de la care, de asemenea. nu se așteaptă o recoltă bună. Am mai putea menționa faptul că încă aproximativ 600 tone de paie se mai află neadunate de pe cîmp. Așadar, există încă de pe acum o cantitate de furaje insuficientă pentru iarnă, la care se adaugă și condițiile improprii de depozitare a furajelor.In aceste condiții nu mai surprinde pe nimeni că de Ia fiecare vacă se obține in medie o producție de 800 litri de lapte, față de 2 000 litri cit este planificat. Aceasta s-a concretizat pe primele 7 luni din acest an în-
ALEXANDRU STROE
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(Continuare in pag. a Ill-a)

Snagov. In această ambiantă, președintele Nicolae CeaușescuPreședintele Republicii Socialiste România, tovarășul Nicolae Ceaușescu, s-a reîntîlnit joi după-amiază, la Snagov, cu pre-
ședințele Republicii Elene, Constantin Karamanlis.Cei doi șefi de stat au făcut o plimbare cu vaporașul pe lacul a, -

Toamnă 
bogată 

în acțiuni 
de muncă 
patrioticăAlături de aamenâi mupeii pe ogoare se află in aefeste zile importante folrțe ale nerilor de la sate; care, inițiativa organizațiilor / munale U.T.C. au deschis1 șantiere de muncă patriotică. Astfel, în județufi Mți<- HEDINȚI, după ce tine rii din Devesfcl, Burita Mage,' Jiana au îndheiat cu bune J-ezulta- te campania de irig.tțfi, susținută» de-a lungul întregii veri, o atenție deosfebită se acordfe culesului de s itruguri și fruct»?. în podgoriile» întreprinderii agricole de stat „Deațlul Viilor", bunăoară, pot fi înttilnite echipele' de cule- gătoti de la Liceul „ Traian" din Drobeta-Turnu Severin, care au deschis aici ,un șantier de muncă patriotică ale cărui' prime rezultate Ia strîn- gerea și livrarea solurilor timpurii de struguri sint dintre cele mai bune. .In ultimele zile s-au organizat alte tabere de muncă patriotică ale elevflouCulesul fructelop concentrează un mare njumăr de tineri din județul DÎMBOVIȚA, recunoscut pentru patrimoniul său pomiool în continuă dezvoltare. La stațiunea pomicolă Voinjești se află în toi acțiunile tinerilor la culegi perelor și pregătirea amlbalajeflor pentru celelalte sortimente de sezon. De asemenea, la ferma Ghirdoveni, din aprepierea orașului Moretti, unde in acest an tinerii au plantat cu pomi fructiferi o suprafață de 15 hectare, se desfășoară lucrări la între-' tinerea plantațiilor pomicole, precum și la cules. De menționat că uteciștii dîmbovi- țeni continuă cu forțe sporite acțiunile de corrțbatere a eroziunii solului pe cele 100 hectare, preluate în zona localităților Malu cu Flori, Pucheni, Hulubești, Ludești, iar în sistemul hidroameliorativ Nu- cet-Bolovani sint amenajate noi suprafețe pentru irigații în colaborare cu O.I.F. Dîmbovița.
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N. GHELASE

AL ll-LEA CONGRES
AL CONSILIILOR^ POPULARE

Tinerii-garanția 
realizărilor viitoare

Orașul Dumbrăveni se înscrie
— trebuie spus de la bun în
ceput — în rindul acelor așezări 
din țară pentru care ultimii 15 
ani au reprezentat nu numai un 
timp al dezvoltării, al creșterii, 
ci, fără vreo exagerare, anii de făurire. Chiar dacă în 1974 — 
tind primea 
clasa I — 
de ani de 
ră, istoria 
mea ce a 
nume în ________ „ .......
țării poate fi socotită din 1965. In 
sprijinul acestei afirmații nu vin 
numai cifrele (și ele edificatoare)
— volumul investițiilor a cres
cut de la 12 500 mii lei în cinci
nalul 1966—1970 la 276 600 mii_ lei 
în actualul cincinal, producția 
globală agricolă și industrială 
a crescut, la rindu-i, de la 15 000 
mii lei in 1965 la 176 800 
în 1980. anticipindu-se 
anul 1985 o producție de aproa
pe 1 miliard, in vreme 
portul, inexistent in 1965, se ci
frează la. însemnate valori acum, 
tijid produsele din Dumbrăveni 
urmează calea a 12 țări.

împlinirile de care vorbeam,, 
rod al unei politici care și-a do
vedit vizionarismul și justețea 
la nivelul întregii țări, sint, în 
același timp, urmări firești ale 
unei munci pasionate depuse de 
oamenii acestui oraș — români, 
maghiari și germani. Contribu-

Ordinul Muncii 
așezarea număra 600 
atestare documenta- 

cea adevărată, vre- 
conferit orașului un 
peisajul economic al

mii lei 
pentru

ce ex-

ția lor, a cetățenilor, evidentă 
in fapte de muncă la nivelul în
treprinderilor, atelierelor sau 
ogoarelor din acest colț de țară, 
se face simțită și în ceea ce 
privește înfățișarea de azi a o- 
rașului, gradul de civilizație și 
de urbanism al localității. Sint 
aspectele despre care ne vorbeș
te cu deplină mîndrie primarul 
orașului — primăriță, de fapt— Niculina Haneș. Ea însăși 
foarte tînără, așezind mult en
tuziasm în ceea ce gîndește și 
transpune în fapte, consideră 
că tinerii de aici reprezintă ga
ranția^ unor și mai însemnate 
realizări in viitor. La temelia 
lor stă — așa cum s-a intimplat 
și pină acum — un rodnic dia
log al cetățenilor cu aleșii lor
— deputății. Deputați — in rin- 
dul cărora multi n-au pășit 
granița a trei decenii de via
ță. Schimbul de idei, rapiditatea 
cu care ele au prins viață se 
constituie în punctul de pornire 
al unor împliniri cu care azi se 
mândrește întregul oraș: intro
ducerea gazului metan, realiza
rea prin muncă patriotică a lo
cuitorilor a complexului sportiv 
cu terenuri 
handbal, 
tinderea 
cu peste

de fotbal, tenis, 
pistă de atletism, ex- 
rețelei de apă potabilă 
1,5 km, ajungîndu-se

DAN MUCENIC

(Continuare în pag. a Il-a)
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«Pe șantiere/e de locuințe din Piatra tfeamf

Prin industrializarea lucrărilor
productivitate înaltă,

importante depășiri de plan
Fondul dc iocAințe pus la dispoziția oamenilor muncii din județul Neamț in actualul cincinal depășește cifra de 22 000 apartamente (din care 6 500 peste prevederi), cărora li se adaugă 230 săli dc clasă, 4 500 locuri in grădinițe șl creșe, 2 500 locuri în internate. 11 dispensare și policlinici. Poate cea mai grăitoare ne oferă chiar imagine a municipiul acestor semnificative transformări reședință de județ.

cu faptul că— Ne mîndrim țîntem primul trust județean c*gfe in cinstea Celui de al XII- leai Congres al partidului a raportat îndeplinirea planului cin- cinar la construcția de locuințe, ni seri destăinuie Stelian Vasi- lescu, directorul adjunct al Trustului județean de constrUc- ții-montaj. într-un fel, acest succes «este o replică de continuitatea în timp, a celor care ■ au clădit Bicazul. Mulți dintre constructorii hidrocentralelor de pe Bfctrfița, cum sînt fierar-be- toniștii Ion Mureșean și Ion Leancă. zidarul Vasile Baciu, dulgherii Ion Mitran și Mihai Ciucă, și alții asemenea lor, lucrează acmm la dezvoltarea urbanistică a Neamțului. Nu puțini dintre ei și-au adus pe șantier frații' mai tineri, fiii și chiar nepoții- Prezența pe șantier a echipalor acestor „veterani", amplificată de eforturile celor mai recent veniți (doar în acest ân au absolvit cursurile de calificare la locul de muncă peste 600 de zidari, dulgheri, be- toniști, sudori) este una din explicațiile „recordurilor" înregistrate aici.— Nu singura însă, ține să precizeze Ion Gregorian, inginer șef al grupului de șantiere Piatra Neamț. Am avut de la bun început un nucleu de lucrători vrednici, cu Înaltă calificare. Nu ne-am mulțumit cu asta, și in permanență ne-a preocupat creșterea nivelului profesional al tuturor muncitorilor, dar mai ales al celor tineri, fie prin cursurile de perfecționare a calificării, fie prin frecvente schimburi de experiență. Și to-

ori, se întîm- din pricina aprovizionări să intrăm in hotărît atunci să creăm propriile noastre baze de prefabricate, să nu mai depindem de alții. Doar în acest an, mal bine de două treimi din prefabricatele folosite, adică peste 80 000 m.c. le avem din poligoanele proprii. Acum, nu numai că satisfacem necesarul nostru ci depășim cu 16 la sută planul la prefabricate și beton armat și cu aproape o treime la panouri mari, ne putem permite să furnizăm și altora.Efectele pozitive ale existenței acestor baze proprii s-au _ făcut resimțite și în utilizarea pe scară largă în construcții. în proporție de peste 90 la sută, a unor soluții în exclusivitate industrializate. Departe de a se opri aici, constructorii nemțenl au trecut de la începutul lunii august la realizarea cabinelor spațializate, dublînd astfel rit- t mul de lucru.— De la 157 de apartamente predate lunar beneficiarilor noștri, in primul semestru, vom finaliza acum 300. ne informează, în limbajul lapidar, dar sugestiv, al cifrelor. Constantin Cri* han, recent cîștigător al fazei județene a concursului profesional „Cel mai bun zidar", și secretar al organizației U.T.C. Părtași la acest salt, nu doar cantitativ, sîntem și noi, cei 500 de uteciști. Doar in decada record pe care am încheiat-o ieri am dat peste prevederi 20 de apartamente. Tot organizației

nu de puține ca, mai alestuși pla unei defectuoase tehnico-materiale, gol de lucru. Am

U.T.C. i-a fost încredințată spre definitivare instalația de vopsire centralizată a tîmplăriei. Zilele acestea vom trece la exploatarea ei. ceea ce va însemna atit o creștere a productivității cu 30 la sută, cît și economisirea unor importante cantități de vopsea.Și, o altă dovadă a încrederii de care se bucură tinerii constructori : ei sint cei care trebuiau să asigure amplasamentele pentru circa 650 de apartamente ce Urmează să fie construite în primele luni ale anului viitor. Spunem „trebuiau" pentru că, urmare a eforturilor organizației de tineret, aceste amplasamente sint deja asigurate, ceea ce, desigur, oferă garanția unor rezultate cel puțin la fel de remarcabile în 1981.
EMIL STANCTO

Neîmpliniri mai vechi
cu efecte ce diminuează

livrările „la zi“ către
fondul de stat

(Urmare din pag. I)tr-o restanță de 1284 hl pentru fondul de stat, precum și de 4 tone carne. Revenind la cauze, am putea adăuga între cele „vizibile", condițiile necorespunzătoare din grajduri — cu umezeală mare și ventilație insuficientă— gunoiul neadunat dc multă vreme, lipsa unor șoproane in aer liber unde în perioada sezonului cald vacile ar putea fi ținute pentru muls, inexistența încă, a unor preocupări pentru pregătirea adăposturilor de iernat. Ni se mai spune că o mare problemă o reprezintă îngrijitorii, adică tocmai aceia de care depinde soarta animalelor. „Deși avem oameni permanenți, majoritatea lor se dovedesc a fi incompetenți— nu numai profesional dar și prin dezinteresul pe care îl manifestă — să crească animale, imi spunea Claudel Pavel, secretarul organizației de partid de la sectorul zootehnic. O problemă la ordinea zilei : nerespectarea programelor de hrănire. în aceste condiții, ne zbatem in zadar să obținem rezultate bune". (!?). Mărturisim că ne-a surprins a- ceastă ultimă declarație cînd se știe că nimeni nu este de neînlocuit. Pentru că rezultatele slabe semnalate mai sus se datoresc tocmai unui asemenea mod de lucru.

Datorită în bună măsură și acestor ultime aspecte, procentul de natalitate a fost în 1979 de 72 la sută, față de 85 la sută cît era planificat, iar pe 7 luni din acest an nivelul este de 70 la sută, față de 85 Ia sută planificat. Această lipsă de îngrijire și de hrană provoacă, evident, diminuarea fondului de bază pentru viitor. Spre exemplu, 35 de capete erau înregistrate în scripte la vaci cu lapte cind, in fond, ele sînt de mai multă vreme neproductive, din cauza vîrstei înaintate. Or, dacă am lua în calcul că un astfel de animal consumă de 200 lei pe zi, rezultă importante cheltuieli neeconomicoase. La aceste pagube, s-ar putea adăuga și cele 31 de animale sacrificate „din necesitate". Un alt aspect : dacă în unitățile fruntașe vițelele rămin gestante la 18—20 de luni, aici aceasta se produce de la 22 de luni in sus sau chiar peste 30 de luni. A- ceasta înseamnă lipsa unul Important număr de zile de lac- tație, deci o importantă cantitate de lapte în minus.Situațiile amintite nu pot să nu constituie un serios motiv de îngrijorare. Numai că a continua să te menții în expectativă și în lamentări, fără a trece urgent Ia aplicarea unor măsuri concrete este o situație care nu mai poate continua.

s&șS

Constructori ți construcții In zona Parcului tineretului 
Foto : GH. CUCU
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Tinerii-garanția realizărilor viitoare
(Urmare din pag. I)

In prezent la peste 7 km de re
țea stradală, modernizarea re
țelei de străzi și drumuri pe o 
suprafață de 15 000 metri pă
țeați, construirea digului de a- 
părare a orașului împotriva 
inundațiilor pe o lungime de 
mai bine de 7 km.

In prezent chiar sint în curs 
de realizare — munca cetățeni
lor, avindu-i în frunte pe depu- 
tați, urmând a fi iar decisivă — 
trei cantine cu 600 de locuri, 
canalul colector și stația de e- 
purare a apei reziduale.

S-a spus, și pe drept cuvint 
(metafora fiind, de această dată 
numai aparentă) că Dumbrăveni 
este un oraș pe care rodul pă- 
mintulul l-a scos la lumină. A- 
cesta este adevărul adevărat 
pentru că la marile schimbări 
de care a beneficiat acest oraș 
o contribuție hotărîtoare. și-a 
adus complexul de sere, între
prinderea realizind anual mii 
de tone de diferite legume și

milioane de fire de flori, stabi- 
lizind o parte însemnată a for
ței de muncă din oraș. Această 
aducere acasă a locuitorilor o- 
rașului și-a găsit oglindirea in 
chiar aspectul așezării (de doua 
ori premiată — o dată cu men
țiune III și o dată cu premiul 1 
— in întrecerea patriotică a o- 
rașelor țării). Rezolvarea pro
blemelor ținind de un cît mai 
ridicat nivel de viață al oame
nilor a contribuit in mare mă
sură la creșterea interesului oa
menilor pentru soarta localității 
lor. Blocurile noi, liceul, școli
le generale și grădinițele — in 
care sînt cuprinși in jur de 3 000 
de copii și tineri —, asistența 
medicală — de care se îngrijesc 
cadre specializate, sprijinite de 
echipament medical modem 
casa de cultură, cinematografe
le și căminele culturale 
gesc profilul unui oraș 
se simte tot mai actual 
derea civilizației.

Cu toate că realizările 
acum au condus la

intre- tH. care 
pătrun-

de pînă 
creșterea

substanțială a nivelului de via
ță, locuitorii Dumbrăvenilor 
știu că mai pot realiza încă 
multe alte lucruri importante. 
De aceea, intilnirile prilejuite 
de ..Tribuna democrației" se 
mențin in cadrul aceluiași cli
mat de lucru, propunerile și tre
cerile la acțiune urmindu-se cu 
același elan. Tinerii locuitori ai 
orașului — elevi, muncitori sau 
țărani — au incă multe proiec
te ce trebuie îndeplinite — le
gate de continua modernizare 
a străzilor, de noile cartiere de 
blocuri, de extinderea și diver
sificarea spațiilor comerciale — 
așa cum se cuvine intr-un oraș 
tinăr. Urmând a trece de la sta
tutul de oraș agroindustrial la 
cel de oraș industrial. Dumbră
veni este — in aceste zile, pre
mergătoare celui de-al II-lea 
Congres al consiliilor populare 
— un exemplu demn de urmat 
de atitudine muncitorească, de 
responsabilitate civică șl, deloc 
în ultimul rind, de tinerețe în
drăzneață ți creatoare.

Repertoriile în viziunea 
directorilor de teatre

• Piesa de actualitate In prim plan • Printre cei mai 

jucați : Tudor Popescu • Știm titlul, dar nu regizorul • In 

sfirșit, pe scend, MORMINTUL CAVALERULUI AVAR de D. R. 

Popescu ți CONSTANTINEȘTII de Paul Everac • Marile 

speranțe - regizorii (incă) tineri • Naționale fard Caragialp 1

LUCIA ZAMFIR i 
„OPERE NOI 

DIN DRAMATURGIA 
NAȚIONALA"

Teatru! național din TimișoaraPot afirma, cred, că linia de forță a repertoriului nostru în stagiunea care în curînd va începe o. constituie piesa de actualitate din dramaturgia românească și străină. Mi se pare că este esențial rolul unui teatru național în impunerea operelor noi, valoroase din dramaturgia română, și de aceea nu întim- plător am introdus pe afișul a- cestei stagiuni trei opere românești încă necunoscute publicului nostru: Nu ne naștem toți la aceeași virstă de Tudor Popescu, Studiu esteologic— de D. R. Popescu și Constantineștii de Paul Everac. Sint texte, după opinia mea. deosebit de valoroase, cărora punerea in scenă sper să le evidențieze marile calități ideatice, artistice. Crime fără pedeapsă de autorul suedez Anders Ehnmark și Noi, subsemnați! de dramaturgul sovietic Alex. Ghelman sint alte două piese contemporane care prin problematica pe care o ridică vor interesa, sper, în cel mai înalt grad publicul nostru. Un 
Shakespeare — Neguțătorul din Veneția — nu cred că va atenua cu nimic caracterul de contemporaneitate al stagiunii Naționalului timișorean. Cu atit mai mult cu cît regizorul spectacolului va fi Ion Ieremia, un regizor din noua generație în care noi avem mare încredere. Tot el va semna, dealtfel, și spectacolul cu piesa lui D. R. Popescu. Vom relua, de asemenea, și activitatea de studio. Pentru început Dan Radn lonescu va pune în scenă piesa pentru copii Emil și cei trei gemeni de Kessner.

EUGEN MERCUS :
„VOM FACE UN TEATRU DE 

DEZBATERE POLITICA"
Teatrul dramatic din Brașov

că Naționalul din Tg. Mureș, cu cele două secții ale sale — română și maghiară — dorește ca în această stagiune să-și onoreze titulatura în primul rind prin calitatea ridicată a repertoriului său și, bineînțeles, a spectacolelor sale. Apoi, ca și alți colegi ai mei, am convingerea că un Național trebuie să facă totul pentru a impune o- perele noi, valoroase din dramaturgia românească și a naționalităților conlocuitoare. Primul gong va bate, la secția ro-

STAGIUNEA
1980-1981

mână, pentru spectacolul" cu Cartea lui loviță de Paul Everac, în regia lui Dan Alecsan- drescu, iar la secția maghiară pentru Jocul vieții și al morții in deșertul de cenușă de Hori a Lovineseu, în regia Iui Kineses Elemer. Alte cinci premiere la secția română — printre care cea cu Ifigenia de Mircca Elia- de, 33 de scrisori anonime de Mehes Gyorgy, Ultima întrunire a cavalerilor magnoliei albe de Preston Jones — și patru la secția maghiară — Moise de Madach Imre, Barbarii de Gorki, Cum iți vei așterne de Csavosy Gyorgy și Salcimul liliachiu de /Szep Erne — vor fi titlurile noi ale acestei stagiuni. Aș dori să adaug că preocupările noastre pentru îmbogățirea trupei cu elemente tinere s-a materializat prin aducerea a doi actori noi Ia secția română și cu trei proaspăt absolvenți la cea maghiară. Cu toții sînt deja dis- tribuiți și sper să certifice prin calitatea jocului lor prezența în trupa unui teatru național.

VALENTIN PLATAREANU; 
„SPERAM UN REVIRIMENT PRIN 
COLABORAREA CU REGIZORI 

TINERI"
Teatrul de comedie, BucureștiDeși, trebuie să recunosc, despre Teatrul de Comedie s-a vorbit mai puțin in ultimul timp cred în marea calitate a trupei noastre, in talentul, ambiția, dorința de joc a actorilor care o compun. Un argument este, zic eu. ultima noastră premieră din stagiunea trecută cu Don Juan de Moliere in regia lui Valerin Moisescu, un spectacol care s-a bucurat de un binemeritat succes de public și de critică. Este, însă, tot atît de adevărat că un asemenea succes a venit după un timp destul de îndelungat de tăcere. De tăcere artistică în sensul valorii, al re-. Ievărli în spectacole de reală ținută a calității actorilor noștri. Explicații există ca totdeauna, dar nu voi numi decit una. după opinia mea de mare importanță: nu-mi dau seama prin ce „scăpare" teatrul nostru a făcut cam mult timp abstracție de existența unei pleiade de regizori tineri foarte capabili. Or. . colaborarea cu creatori dintr-o altă generație, cu aceia dintre ei unanim apreciați este esențială pentru un teatru carțAyrea să fie tn pas cu vremea, Apoi, și din punct de vedere al experienței noi pe care o reprezintă conlucrarea dintre un regizor tînăr și o trupă deja închegată faptul este important Este motivul pentru care vom „sparge gheața" și în acest an vom avea colaborarea a trei dintre cel mai apreciați regizori ai „noului val": Alexandru Tocilescu, Cătălina Buzoianu, șt Alexandru Colpacci. Ordinea este o premierelor semnate de ei. Astfel, vom începe anul teatral cu Concurs de frumusețe de Tudor Popescu, piesă foarte interesantă, pe care am avut-o încă din stadiul de proiect, după care am discutat-o în cenaclu. Piesa unul autor de frunte al dramaturgiei japoneze — Kobo Abe — ce se intitulează Strigoi Ia Kitahama va iniția colaborarea noastră cu Cătălina Buzoianu, Iar spre primăvară Alex. Colpacci va Începe lucrul cu un text de Marin Sorescu. Sigur, proiectele noastre sint mult mai bogate, dar marile speranțe ale unui adevărat reviriment ni le-am puș, cu precădere, în colaborarea tu acești regizori tineri.
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RĂSPUNDEREA PENTRU
MANDATUL ÎNCREDINȚATDupă 591 de ani de atestare documentară, Rimnicu Vilcea este, astăzi, un oraș plin de vigoare, în continuă transformare. Pașii mă poartă, după ani, prin această Urbe provincială, un loc unde nu se întîmpla nimic, predestinat să rănii nă așa peste veacuri. Surpriza mi-a fost cu atit mai plăcută cu cit am constatat că nu mii recunosc aproape nimic din ceea ce cunoșteam. Cartiere complet noi, Ostroveni, Nord, Petrișor, se adaugă orașului într-o simetrie perfectă. Sint călăuzită în peregrinarea mea prin oraș de către secretarul cu propaganda la Comitetul județean Vilcea al U.T.C., Cornel Ilinu, ales, în martie, de către cei peste 1 300 de cetățeni ai cartierului Petrișor, deputat în circumscripția nr. 25. îmi spune că au realizări însemnate în cartier, că aceasta se datorează locuitorilor Iul, atit celor virstnici, cît, mai ales, celor tineri. .Inițiativa de înfrumusețare a orașului, a cartierului Înscriu seamă, nizație! fierului femei, tinerii uteciști de la

se printre acțiunile de Cu sprijinul orga- de partid a car- și a comisiei de

Liceul economic, cărora li s-a dat in grijă gospodărirea a- cestei zone, au participat la diferite săpături, nivelări, ta- luzări de terenuri, plantări flori etc. De asemenea, amenajat două terenuri joacă pentru copii. Prin- cei care s-an evidențiat această acțiune pot fi
deam dc tre în numiți Ileana Zaharia, secretară a organizației U.T.C. pe cartier, Elena Ungureanu, Ana Ilie, Lidia Dodoc, Constantin Corhan și alți ute- ciști și elevi. La întîlnirile mele cu cetățenii am constatat că doresc să aibă un atelier de cizmărie, o alimentară. Cu sprijinul cooperației meșteșugărești a fost înființat un centru de reparat încălțămintea, iar alimentara este una din cele mai aprovizionate din oraș. La nivel de municipiu, în cadrul acțiunii de depistare a tinerilor care mai disprețuiesc munca, au fost ajutați să se încadreze in întreprinderile e- xistente în oraș cei care aveau o meserie, iar ceilalți au fost Îndrumați să se califice la locul de muncă. Tovarășa Constanța Negrescu, președinta comisiei de femei din cartier și președinta clu

ocabului „Feinina", depune neobosită muncă pentru tinerii, și mai ales tinerele, să-și petreacă cit mai plăcut și instructiv timpul liber.— Ce v-ați propus să realizați pentru viitor?— Vom participa, cu tinerii noștri din cartier, la amenajarea bazei de agrement care se va construi in cartierul Ostroveni. Este o lucrare de mare amploare, sc va întinde pe aproape fi ha care, in final, va avea un ștrand, stadioane, hazine cu apă sărată etc. Numai pentru amenajarea plajei se vor cheltui 910 000 lei. Și, bineînțeles, vom continua acțiunea de gospodărire și înfrumusețare a cartierului nostru și, implicit, a întregului oraș.Sînt convinsă că tinărul Cornel Dinu, împreună cu cetățenii care i-au încredințat mandatul de deputat, vor realiza, ca și pînă acum, tot oe și-au propus, pentru că Iși iubesc orașul care pe zi ce trece devine un centru urban tot mai Înzestrat,
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GETA PARASCmV

Mi se pare demn de avut în vțdere în momentul alcătuirii repertoriului unei stagiuni — ca, dealtfel, și în momentul conceperii și realizării spectacolelor — interesul publicului pentru opera contemporană, pentru spectacolul cu adevărat contemporan. De aceea, mai mult decit pînă acum, am căutat ca premierele acestei stagiuni să fie cu piese importante din dramaturgia noastră și din cea universală contemporană, accentul fiind pus pe opera dramatică autohtonă. Astfel — o spun cu nedisimulată plăcere — vom avea trei premiere absolute cu texte dintre cele mai interesante scrise în ultimii ani. Vom deschide stagiunea cu Mormîntul cavalerului avar de D.R. Popescu, în regia lui Mircea Marin, unul dintre regizorii tineri foarte apreciați. Tot în premieră absolută vom prezenta Insula de Gelu Naum și Omul nu-i supus mașinii (titlul este provizoriu), un nou text al lui Tudor Popescu. Un spectacol , destinat celor mai tineri dintre spectatori se va baza pe două piese de Victor Ion Popa. Un Brecht — Domnul Puntilla și sluga sa Matti —, un spectacol pe care îl vom încredința unui absolvent din acest an al secției de regie — Radu Dinulescu — cu o piesă poloneză contemporană vor constitui, alături de cele amintite mai înainte, premierele Teatrului dramatic Brașov în stagiunea 1980—1981.
ROMEO POJAN :

„CALITATEA SPECTACOLULUI 
SA ONOREZE TITULATURA 

TEATRULUI"
Teatrul național din Tg. MureșNu de puține ori s-a discutat în ultima vreme despre ce este și ce-ar trebui să fie un teatru național, despre specificul său, despre responsabilitățile sale. De aceea, fără a repeta lucruri știute, voi spune numai

----------------- , .--------- - --------- ,

Puțin timp ne mai desparte de momentul deschiderii noii 
stagiuni teatrale 1980—1981. Ziarul nostru va continua sâ 
publice intervenții ale unor directori de teatre privind perspec
tivele repertoriale, spectaculare ale stagiunii. Din intervențiile 
de pînă acum se pot, însă, desprinde citeva prime concluzii :

1. Deși incă de la sfirșitul stagiunii trecute se dorea defini
tivarea tuturor repertoriilor, ele nu sint nici acum, in ajunul 
deschiderii noii stagiuni, certe. Multe semne de întrebare pla
nează peste titluri.

2 Chiar cind repertoriul este definitivat, nu se știe cine va 
pune operele in scenă. Exceptind primele două-trei spectacole 
restul este pus sub semnul provizoratului. Să ne mai mirăm că 
la sfirșitul stagiunii promisiunile n-au fost onorate ?

3. Acceptind interesul tuturor pentru opera contemporană 
este posibil ca dramaturgia noastră clasică să fie atit de 
neglijată î Mai ales la Naționale ?

Grupaj realizat de MIRUNA IONESCU

Un grup de balerine ale Ansamblului de balet contemporan și clasic 
„Fantasio"• •••••••••••••••

• PUBLICITATE PENTRU TINERET • PUBLICITATE PENTRU TINERET • PUBLICITATE PENTRU TINERET •

VĂ ASIGURĂ Șl VIZIONAREA PASIONANTEI 
ÎNTRECERI FOTBALISTICE - 

CAMPIONATUL NAȚIONAL AL DIVIZIEI A
Televizoarele cu circuite integrate oferă posibilitatea vizionării celor 

mai diverse emisiuni: filme, concerte, piese de teatru, spectacole de 
operă, transmisiuni sportive, cursuri de limbi străine, emisiuni in lim
bile naționalităților conlocuitoare ș.a. Magazinele și raioanele speciali
zate ale COMERȚULUI DE STAT vă prezintă TELEVIZOARELE CU 
CIRCUITE INTEGRATE fabricate de întreprinderea Electronica — 
București.

Iată citeva avantaje oferite In exploatare de noile tipuri de televi
zoare :

DURATA DE FOLOSIRE ÎNDELUNGATA — datorită faptului eă Sint 
complet tranzistorizate;

REDUCEREA CONSUMULUI DE ENERGIE ELECTRICA CU CIRCA 
33%, prin îmbunătățiri constructive șl funcționale;

FUNCȚIONAREA NORMALA, CHIAR ȘI LA VARIAȚII MAI MARI 
ALE TENSIUNII PE REȚEA, datorită Incorporării unui stabilizator in 
aparat;

SIMPLIFICAREA OPERAȚIUNILOR DE DEPANARE prin folosirea în 
construcția televizoarelor a modulelor funcționale, module care se pot 
schimba cu operativitate.

Garanția pentru buna funcționare a televizoarelor cu circuite Inte
grate este de 12 luni, tn toate magazinele specializate ale COMERȚULUI 
DE STAT televizoarele cu «Arcuite integrate se pot cumpăra ți cu piața 
in maximum 24 rate lunare, cu un aconto de ÎS’,o din prețul de vlnzare 
al aparatului.

Denumirea 
televizorului

Diagonala 
ecranului

Preț 
lei

Aconto
15%

Rate 
(24

lunara 
rate)

OLT 44 2 928 438 103
SNAGOV 47 2 920 438 303
SIRIUS 50 3 050 457 108
SIRIUS .50 3 100 4S5 110
DIAMANT 61 3 600 540 128
DIAMANT si 3 720 55S 132

*
*
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VACANTA E PE SFÎRȘITE ACUM
Cumpărind acum copiilor 

dv. uniformele de care au 
nevoie in noul an școlar, be-

neficiați de citeva avantaje 
Importante :

• evitați aglomerația spe
cifică din ajunul deschiderii 
școlilor și grădinițelor |

0 ciștigațl timp prețios 
pentru câ vmzătorii au posibi
litatea să vă satisfacă solici
tările cu promptitudine ;

• acum găsiți un sortiment 
complet de mărimi de unifor
me pentru școlari, elevi, pio
nieri și șoimi ai patriei.

Magazinele MATERNA, ma
gazinele de confecții pentru 
copii precum și marile maga
zine universale ale comerțu
lui de stat vă invită să bene
fici ați de aceste avantaje I

A
In curînd

prima zi de școala!
Un sortiment corespunzător de rechizite școlare destinat 

elevilor din toate clasele puteți cumpăra de la magazinele din 
București, aparținînd :

® întreprinderii comerciale locale UNIVERSAL
— AGENDA, Strada 30 Decembrie 56 ;
— GALERIA MODEI, Șoseaua Pantelimon 47 ;
• întreprinderii comerciale de stat CENTRAL
— UNIREA, Piața Unirii 1 ;
• întreprinderii comerciale de stat BUCUR-OBOR, Șoseaua 

Coientina 2 ;

• Centrului de librării BUCUREȘTI ;
• întreprinderii comerciale locale TUTUNUL - unitățile ABC 

amplasate în :

- Bulevardul 1848, nr. 18 ;
- Șoseaua Alexandriei - Complex comercial 11 ;
— Bulevardul Lacul Tei, Bloc 15 Petricani;
— Șoseaua Pantelimon, Bloc 47 ;
— Bulevardul C. Brincoveanu - Complex comercial 1 ;
— Bulevardul Bibescu Vodă ;
— Bulevardul Dimitrie Cantemir, 13;
— Bulevardul Magheru, 29 ;
- Calea Dorobanți, Bloc 99.
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TELEGRAME
Excelentei Sale

Domnului NICOLAE CEAUȘESCU
Președintele Republicii Socialiste Româniafoporul și Guvernul statului Qatar mi se alătură în a exprima Excelenței Voastre sincere mulțumiri pentru amabilele felicitări pe care mi le-ați trimis cu ocazia aniversării zilei independenței noastre.Adresez Excelenței Voastre cele mai bune urări de sănătate și fericire personală, de prosperitate continuă și progres poporului dumneavoastră.

KHALIFA BIN HAMAD AL-THANI
Emirul Statului Qatar

Tovarășul Ilie Verdeț, prim- ministru al Guvernului Republicii Socialiste România, a primit o telegramă de mulțumire din partea iui Mohammad Aii
Rajai pentru felicitările transmise cu prilejul desemnării sale ca prim-ministru al Republicii Islamice Iran.

Președintele Consiliului Central al U.G.S.R., ministrul muncii, tovarășul Emil Bobu, a primit joi dimineață pe Francis Blanchard, director general al Biroului Internațional al Muncii (B.I.N.), care face o vizită in țara noastră.în cadrul Întrevederii, care s-a desfășurat într-o atmosferă cordială, au fost subliniate bunele raporturi dintre România și Organizația Internațională a Muncii, politica activă a țării noastre de largă cooperare cu toate , țările pentru progres social și 'ace în lume. De asemenea, SU fost discutate posibilități de lărgire a cooperării dintre țara noastră și această organizație internațională în realizarea unor programe ale O.I.M. referitoare la pregătirea forței de muncă, securitate socială, Îmbunătățirea condițiilor de muncă și protecția mediului înconjurător.Ministrul afacerilor externe, tovarășul Ștefan Andrei, a primit joi pe Francis Blanchard, directorul general al Biroului Internațional al Muncii.Cu acest prilej, au fost abordate unele probleme privind activitatea acestui organism internațional, precum și posibilitățile de lărgire, in continuare, a cooperării între țara noastră șt O.I.M. De asemenea, au fost discutate asoecte privind lărgirea contribuției O.I.M. la rezolvarea marilor probleme ale lumii contemporane în direcția dezvoltării economice, asigurării dreptului la muncă, la instaurarea unei noi ordini economice Internaționale.
★în aceeași zi, oaspetele S-a Intîlnit la Camera de Comerț și Industrie a Republicii Socialiste România, cu Ion Constantinescu, președinte, și «u membrii Biroului executiv al Secției conducătorilor organizațiilor economice din țara noastră. După- amiază, Francis Blanchard a vizitat Centrul de perfecționare a cadrelor din industria hotelieră și turism.

cepție în saloanele hotelului Intercontinental.Au participat tovarășii Virgil Trofin. viceprim-ministrti al guvernului, ministrul minelor, petrolului și geologiei, Gheorghe Caranfil și Dumitru Popa, miniștri, Dumitru Bejan, ministru secretar pe stat la Ministerul Comerțului Exterior și Cooperării Economice Internationale, Gheorghe Dolgu, adjunct al ministrului afacerilor externe, Tamara Dobrin, vicepreședintă a Consiliului Național al Femeilor, membri ai conducerii altor ministere și instituții centrale, reprezentanți ai vieții politice, economice și culturale, oameni de artă, ziariști.Au luat parte șefi al unor misiuni diplomatice acreditați în țara noastră, alți membri ai corpului diplomatic.La Tescani — Bacău a Început, joi festivalul „Enescu — Orfeul moldav*1, dedicat împlinirii a 100 de ani de Ia nașterea marelui muzician. Festivalul inițiat de Asociația oamenilor de artă din instituțiile teatrale și muzicale, Colegiul criticilor muzicali și forurile culturale locale, se desfășoară în locul unde a trăit și compus o îndelungată perioadă Enescu. Timp de 4 zile vor avea loc aici concerte interpretate de Orchestra simfonică din Bacău, de cvartetul „Voces Contemporanae11 al Filarmonicii „Moldova" din Iași, orchestra de cameră „Toscana" și formația de suflători a filarmonicii băcăuane. Concertul inaugural a cuprins „Rapsodia I" și lieduri de G. Enescu, precum și pagini reprezentative din creația ltd J.S. Bach.în cadrul festivalului vor avea loc, de asemenea, două simpozioane privind creația enesciană și viața muzicală contemporană.

VIZITA OFICIALĂ ÎN ȚARA „NOASTRĂ

A PREȘEDINTELUI REPUBLICII ELENE 

întrevedere intre președintele Nicolae Ceausescu 
și președintele Constantin Karamanlis’

(Urmare din pag. I)șl președintele Constantin Karamanlis au continuat schimbul da păreri in probleme bilaterale,
reafirmind hotărîrea comună do a conferi noi dimensiuni bunelor relații româno-elene, de a dezvolta și mai puternic colaborarea dintre România și Grecia pe

plan politic, economic, tehnico- științific, cultural și in alte domenii de activitate, de a adinei și mai mult prietenia dintre cele două popoare ale noastre.

Președinții Nicolae Ceaușescu și Constantin Karamanlis au abordat, de asemenea, unele aspecte ale situației internaționale, exprimind și de această dată dorința României și Greciei de a conlucra tot mai strîns pe arena mondială, de a-și aduce o contribuție activă la soluționarea constructivă a problemelor care preocupă omenirea contemporană, la instaurarea unui climat de pace, securitate, înțelegere și largă colaborare în Balcani, în Europa și in lume.Seara, președintele Nicolae Ceaușescu a reținut la dineu pe președintele Constantin Karamanlis.La întrevedere șl la dineu, care s-au desfășurat într-o atmosferă de caldă prietenie, de înțelegere șf stimă reciprocă, au luat parte Gheorghe Rădulescu, vicepreședinte al Consiliului de Stat, Ștefan Andrei, ministrul afacerilor externe, Vasile Pvn- gan, ministru secretar de stat, consilier al președintelui Republicii, Ion Brad, ambasadorul țării noastre la Atena.Au luat parte, de asemenea, Constantin Mitsotakis, ministrul elen al afacerilor externe, Michel Cottakis, ambasadorul Republicii Elene Ja București, și Petros Molyviatis, secretar general al Președinției Republicii Elena
Înmînarea Diplomei și Medaliei 

de cetățean de onoare al orașului București 
președintelui Constantin Karamanlis

„vineri, 5 septembrie. 1980. Au trecut 248 de zile ți au 
mai rămas 117. (Cu fiecare zi de la începutul ocestei luni. 
Soarele răsare mai tîrziu cu 1 minut și apune mai devreme 
cu 2). Soarele răsare la 6,42 și apune la 19,46.

Pe cifava quadrața• Zvon de toamnă : tn stațiile de autobuz, pe stradă, In tramvaie, bobocii* (care nu știu încă a număra) întreabă tot mai des „mămico, eu cind mîine mă duc la școală ?“ • Nu- mărindu-și „bobocii" primelor 8 luni ale anului, oamenii muncii de la Întreprinderea mecanică au stabilit că prin asimilare de produse noi au contribuit la reducerea etortului valutar cu 11,8 milioane lei. • După principiul iarna car și vara sanie, organizațiile U.T.C. din Birlad și-au programat de pe acum viitoarele șantiere de muncă patriotică pe locurile unde vor construi anul viitor cele 7 500 de apartamente • Aflăm că în urma criticilor adresate sistemului de a vinde bilete de autobuz numai in tichete de 10 (cum se întâmplă Ia Baia Mare), in Sibiu tichetele obligatorii sint numai de 5 bilete, dar biletul nu este valabil deeit dacă iși arată și confrații • După un util schimb de experiență intre Roinlux Tîrgoviște și Steaua electrică Ficni, partieipanții au plecat se pare-, iluminați • întâlnirile de fiecare joi seara, orele 19, de la clubul rock al „Titan-clubului" vor să răspundă la întrebarea ce e rockul și ce vrea el ? • Examene, examene : tinerii dascăli susțin in aceste zile „definitivatul", iar maiștrii și specialiștii de la liceele industriale au avut de trecut teste (locul de desfășurare : liceul industrial al Uzinelor „23 August") • Cum de azi are loc la Tîrgoviște festivalul brigăzilor artistice (din combinatele metalurgice și siderurgice) „Oameni și fapte în marea întrecere" să urăm succes celor 100 de formații participante.
Eoto-album

Cu prilejul apropiatei sărbătoriri a Zilei naționale a Republicii Federative a Braziliei, joi după-amiază a avut loc. în Capitală, o manifestare culturală, organizată de Institutul român pentru relațiile culturale cu străinătatea, în cadrul căreia prof. Gheorghe Burlacu a împărtășit asistenței impresii din Brazilia.La manifestare au participat membri ai conducerii I.R.R.C.S., reprezentanți ai Mfnisterului Afacerilor Externe, Consiliului Culturii și Educației Socialiste; tre«weni de cultură și artă, un numeros public.Au fost prezenți Carlos dos Santos Veras, ambasadorul Republicii Federative a Braziliei la București, și membri ai ambasadei.Cu prilejul celei de-a Xl-a aniversări a Revoluției de la 1 Septembrie, Ziua națională a Ja- mahiriei Arabe Libiene Populare Socialiste, Comitetul Popular al Biroului Popular al acestei țări la București, a oferit joi o re-

TV
PROGRAMUL I
16,oo Telex. 16,OS „Pe cărări da 

dor" — muzică populară, ,16,30 E- 
mislune in limba germană. 18,25 
Tragerea loto. 18,35 La volan — 
emisiune pentru conducătorii 
auto. 18,50 1001 de seri. 19,00 Tele
jurnal. 1945 La aniversarea unui 
important moment al luptei uni
te pentru socialism a clasei noas
tre muncitoare. Evocare TV. 19,50 
Divertisment muzical. 20,20 Film 
artistic: „Prizonierul din Zenda". 
Premieră pe țară — producție a 
studiourilor engleze. 22,00 în în- 
timpinarea Congresului Consilii
lor populare. O importantă bogă
ție națională: resursele locale. 
22.20 Telejurnal.

PROGRAMUL II
16,00 „Un albastru infinit" — 

muzică ușoară. 16,30 O viață pen
tru o idoe: Costache Negri 
<1817—1876). 17,00 „Pe Mureș și pe 
Tîrnave" — program muzical. 17,30 
Bloc-notes — Informații utilitare. 
17,50 Dicționar cinematografic : 
Lino Ventura. 18,50 1001 de seri. 
19.00 Telejurnal. 19,25 Umor șl mu
zică. 20,20 Portret în grup, la' Sâ- 
pînța — documentar. 20,35 Orches
tre simfonice românești. 21,45 Sub 
semnul Festivalului național 
„Cîntarea României" — secvențe 
muzicale. 22.20 Telejurnal.
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MAGAZIN ISTORICnr. 9/1980

Joi dimineața, la Palatul Primăverii, președintelui Republicii Elene, Constantin Karamanlis, i s-au înminat intr-un cadru festiv Diploma și Medalia de cetățean de onoare al orașului București.La festivitate a participat o delegație a Consiliului popular al municipiului București, condusă de Gheorghe Pană, primarul general al Capitalei.Au luat parte Constantin Mitsotakis, Petros Molyviatis, Aristote Phrydas, Dimitri Pe- trou, Georges-Michel Mazarakis, alte persoane oficiale elene.Au fost prezenți ambasadorul României la Atena și ambasadorul Greciei la București.Adresîndu-se președintelui Republicii Elene, primarul general al Capitalei a spus : „Ca simbol al sentimentelor de dragoste și 'respect pe care vi le poartă cetățenii din capitala României socialiste și în semn de aleasă prețuire a contribuției dumneavoastră la întărirea continuă a prieteniei dintre Republica Socialistă România și Republica Elenă, Consiliul popular al municipiului București, întrunit astăzi în sesiune solemnă, a hotă- rît să vă aleagă „Cetățean de onoare al orașului București".Vizita oficială pe care o efectuați în țara noastră la invitația tovarășului Nicolae Ceaușescu, președintele României, reprezintă un moment de seamă in dezvoltarea tradiționalelor relații de prietenie și colaborare dintre țările și popoarele noastre, cu adinei și trainice rădăcini în lupta lor pentru libertate și Independență națională.Exprimîndu-ne deplina bucurie și satisfacție pe care ni le oferă acest fericit prilej, dorim să vă asigurăm că poporul român acordă o înaltă apreciere întilnirilor și convorbirilor dintre tovarășul Nicolae Ceaușescu și dumneavoastră, domnule președinte Constantin Karamanlis, care conferă și deschid noi și fructuoase perspective colaborării multilaterale și întăririi continue a prieteniei româno-elene,

Depunerea unei 
coroane de lauri 

ia Monumentul 
eroilor luptei pentru

și a patriei, 
pentru socialism

■ ■

Cum sint aprovizionate unitățile comerciale ?începînd de astăzi ne propunem să abordăm o serie de aspecte privind desfășurarea pregătirilor pentru începerea noului an școlar. întrebările la care vom răspunde vor viza, printre altele, aprovizionarea unităților comerciale cu produsele necesare în această perioadă, situația construcțiilor școlare prevăzute a fi date în folosință la 15 septembrie, stadiul editării cursurilor și manualelor, activitatea desfășurată în școli pentru pregătirea sălilor de curs etc. Totodată, vom înfățișa în cadrul unor dezbateri sistematice glodurile și planurile cu care organizațiile de tineret din școli și facultăți se pregătesc să întimpine apropiatul eveniment, căile și modalitățile specifice pe care le-au elaborat in vederea optimizării rezultatelor la învățătură și pregătirea teoretică, a intensificării activității în toate sectoarele vieții de organizație.Cele peste 200 de unități ale întreprinderii comerciale de stat mărfuri industriale din județul Galați s-au pregătit să întâmpine noul an școlar cu un stoc însemnat de marfă. Astfel, în magazinele de confecții au sosit în aceste zile peste 20 000 de uniforme școlare Ia care se adaugă sarafanele, bluzele, uniformele de pionier etc. Au fost înființate 4 noi unități care desfac in exclusivitate produse de papetărie, au fost întocmite liste cu rechizitele necesare pe fiecare clasă, s-au amenajat noi sectoare care desfac rechizite în cadrul marilor magazine. în fiecare cartier a fost deschisă cel puțin o unitate care desface articole destinate elevilor.Pentru a vedea, la fața locului, în ce măsură comerțul reușește să răspundă efectiv în a- ceste zile de solicitare intensă cerințelor cumpărătorilor ne-am oprit mai întâi la magazinul „Modern".La sectorul de confecții, gestionara Adriana Tatu, ne spune :

— Am vîndut pînă la această oră produse în valoare de 16 000 lei. Linia cu autoservire, amenajată recent tocmai pentru a veni în sprijinul cumpărătorilor, oferă articole pentru toate mărimile.— Care sînt măsurile cele mai solicitate ?— Sarafanele și costumele școlare mai mici : 28, 30, 32, 34.Așa cum aveau să confirme și cumpărătoarele Ioana Carap- cea de la Grupul de șantiere nr. 1 și Georgeta Orza de la Spitalul județean, unitatea este bine aprovizionată. Mai mult, pentru măsurile excepționale, magazinul onorează cu ajutorul Fabricii de confecții din Doro- hoi orice comandă. Același lucru l-am constatat și la raionul de încălțăminte. Cumpărătorii, unii veniți din alte județe, precum Eugen Cătălin-Prefăcutu din Brăila, plecau mulțumiți, cu sortimente foarte diversificate de Încălțăminte.O a doua întrebare la care ne-am propus să răspundem în

cadrul raidului nostru privește aprovizionarea cu produse de papetărie. Un prim popas, ' la Librăria Generală. Stăm de vorbă cu cîteva eleve : Mariana Agache, Tania Cehan și Adela Ciolan de la Liceul industrial nr. 7 care ne declară că au întâlnit și acum, în preajma începerii noului an școlar, semnele aceleiași bune serviri cu care au fost obișnuite in anul trecut.La Librăria „Al Sahia", una dintre cele mai importante u- nități de acest fel din oraș, discutăm cu gestionarul Iorda- che Bordaș. Produsele de papetărie și marochinărie care se desfac aici ating zilnic valoarea de peste 40 000 lei.— Din păcate, ne mărturisește, spațiul de depozitare insuficient și posibilitățile .reduse de prezentare a mărfii fac ca preferințele cumpărătorilor să nu se poată îndrepta întotdeauna spre produsele cele mai reprezentative. Avem expuse laolaltă, ca să iau un exemplu, sacoșe și serviete din P.V.C. produse la „Victoria" Timișoara care Ie întrec cu mult, din punct de vedere calitativ, pe cele de la întreprinderea chimică Craiova sau Unirea Galați. Aș propune, dacă este posibil, un schimb de experiență între a- oeste întreprinderi pentru ca, la prețuri relativ apropiate, produsele să satisfacă în mod egal cerințele celor mai exi- genți cumpărători.
EMILIA VASILIU

TOAMNĂ
Prea bine deci. Cimpta de-astă vară I Va fi de brumă 

deasă — o pojghiță tirzie, / Lumina coaptă o vom căra la 
moară / Și drumuri tot mai rare ne vor fi date, fie t / / Dar înainte insă de-a prinde iar rugină / Rîvnitele porunci 
și carul și alte toate, / Să rostuim de-acuma cele ce or să 
vină / Culegători de stele, de visuri întimplate.

VIOREL SÂMPETREAN

tn interesul celor două țări și popoare, al cauzei destinderii, securității, păcii și colaborării în Balcani, în Europa și în întrega lume".In încheiere, primarul general al Capitalei a adresat, în numele cetățenilor Bucureștiului, președintelui Constantin Karamanlis cele mai calde urări de fericire și sănătate, iar locuitorilor Atenei, precum și întregului popor prieten elen succese tot mai mari in dezvoltarea econo- mico-socială independentă a țării, bunăstare și prosperitate.Răspunzînd, președintele Constantin Karamanlis a mulțumit pentru onoarea ee i s-a făcut de a fi ales cetățean de onoare al capitalei României,„Este a treia oară, a spus înaltul oaspete, cînd vizitez Bucu- reștiul, și da fiecare dată regăsesc acest oraș mai frumos de- cît anterior. V-ați referit, domnule primar, la relațiile dintre țările noastre. într-ade- văr, prietenia dintre țările noastre este tradițională și datează

din trecutul Îndepărtat. între poporul român și poporul elen există un sentiment reciproc de apreciere, de stimă și dragoste. Dar, in ultimii cinci ani îndeosebi, prietenia și colaborarea dintre popoarele noastre s-au dezvoltat în mod impresionant în acești ultimi cinci ani m-am întâlnit cu președintele României, cu prietenul meu, domnul Ceaușescu, de cinci ori. Acesta întâlniri au permis lărgirea relațiilor de colaborare dintre ță- .rile și popoarele noastre".Subliniind că există o reală dorință a ambelor noastre țări de a dezvolta și lărgi în continuare prietenia și colaborarea în mod fructuos și util pentru ambele țâri, președintele Karamanlis a evidențiat contribuția hotărîtoare în această direcție a președintelui României, tovarășul Nicolae Ceaușescu.în încheierea solemnității, președintele Republicii Elene s-a întreținut într-o atmosferă cordială. prietenească cu delegația Consiliului popular municipal

în cursul dimineții de Joi, președintele Republicii Elene, Constantin Karamanlis, a depus în semn de omagiu celor care au luptat pentru înaltele idealuri de libertate ale poporului român, o coroană de lauri la Monumentul eroilor luptei pentru libertatea poporului și » patriei, pentru socialism.împreună cu înaltul oaspete, la solemnitate au luat parte Constantin Mitsotakis, Petros Molyviatis, Aristote Phrydas, Dimitri Petrou, Georges-Michel Mazarakis, Diamantis Vako- lopoulos, oficialități elene care îl însoțesc pe președintele Karamanlis în vizita in țara noastră.Au participat general-maior Constantin Olteanu, ministrul apărării naționale, Aurel Duma, ministru secretar de stat Ia Ministerul Afacerilor Externe, Nicolae Ganea, prim-vicepreședin- te al Comitetului executiv al Consiliului popular al municipiului București, generali și ofițeri ai forțelor noastre armate, alte persoane oficiale române.Erau prezenți Ion Brad, ambasadorul României la Atena, și Michel Cottakis, ambasadorul Greciei la București.Se aflau, de asemenea, numeroși cetățeni ai Capitalei.La sosirea înaltului oaspete o gardă militară aliniată pe platoul din -fața monumentului a prezentat onorul.Au fost intonate imnurile de stat ale României și Greciei.După depunerea coroanei de flori, asistența a păstrat un moment de reculegere.A fost vizitată apoi rotonda monumentului.

Caligrafii de buzunar

DRUMURI DE APĂ
Țară cu drumuri 

de apă și soare, 
Delta Dunării ni se 
înfățișează ca un 
mirific pămint ro
mânesc cu undui
toare covoare de 
lotus, ghirlande de 
nuferi albi și gal
beni, sălcii plingă- 
toare și — mal re
cent — plopi. Aici, 
spele Dunării trans
portă în medie pe 
secundă peste două 
tone de aluviuni, 
care constituie „ma
teria primă" a pă- 
mintuiui născut in
tre ape și cel mai 
tinăr pămint al 
continentului euro
pean crește tn fie
care an cu circa pa
truzeci de metri, 
furindu-i mării din 
întindere. Impor
tant, miraculos 
chiar, acest feno
men ce se consti
tuie intr-o perpe
tuă metamorfoză a 
unui triunghi de 
ape și uscat; ce-și 
modifică mereu for
ma și dimensiunea, 
aspectul și conținu
tul. Spectacolul

Deltei începe de la 
Tulcea — acest port 
de intrare în Deltă, 
din chiar portul 
nou (așezat pe 7 
dealuri} ce se ridică 
de pe ruinele anti
cului Aegyssu-s și 
inițierea in tainele 
ei incepe odată cu 
traseele pe care un 
om ca Teodor Ba- 
diu, director ad
junct al O.J.T. 
Tulcea ți le_ poves
tește cu pasiunea 
călătorului îndră
gostit de locurile 
străbătute și conti
nuă — cind îmbar
cat pe „Sitaru", 
„Sturzu", '„Flamin
go" sau „Fregata" 
— ești luat in pri
mire de alți neobo
siți cunoscători ai 
Deltei : Dorin Ba- 
naga, Ion Bourea- 
nu, Marinică Mi- 
halcea sau tinărul 
marinar Damianov. 
Poți auzi mai mult 
decit a vedea căci 
cele 110 specii de 
pești — dintre care 36 sint caracteristi
ce numai Deltei, 
sau cele peste 300

de varietăți de pă
sări nu pot fi ari
cind văzute sau tul
burate. Și cit ai 
putea vedea oare 
numai intr-o zi, o 
săptămină sau o 
lună sau chiar și 
intr-o viață de om 
din acest mirific 
pămint întins pe 
4 470 km (pe terito
riul țării noastre) 
cind fiecare loc, 
fiecare stufăriș sau 
ghiol de apă as
cunde și înseamnă 
o taină ? Cum' ai 
putea străbate nu 
numai cele trei 
brațe, dar și în
treaga rețea d» ca
nale ce le leagă și 
cum nu te-ai lăsa 
ispitit de a reface 
experiența lui Ro
binson pe fiecare 
dintre insulele in- 
tîlhite ? De aceea, 
oamenii Deltei și 
oamenii care s-au 
lăsat pătrunși de 
farmecul ei spun 
că Delta este o iu
bită de-o viață.

GEORGE 
ECLISERE8CU

PETRODAVA

• FINALELE campionatelor naționale de box se vor disputa anul acesta între 15 și 21 septembrie pe ringul Palatului sporturilor și culturii din Capitală. Galele preliminarii sînt programate intre 15 și 17 septembrie. Iar semifinalele se vor desfășura la 18 și 19 septembrie cu începere de la 18.30. Finalele vor avea loc duminică dimineața de la ora ltl• IN TURNEUL internațional de tenis pentru juniori de la Mamaia, s-au disputat partide contând pentru proba de dublu băieți, încheiate cu următoarele rezultate ; Lichtenfeld, Ab- dendroth (K. D. Germană) — Slăvescu, Vanță 6—1, 7<—5 ; Constantinescu, Hnat-Țigănuș, Klug 6—0, 6—0 ; Jesu, Moroșan-Flo- rian, Caragață 7—5. 6—3.în proba de dublu mixt, perechea Mihnea Năstase-Ciucă a învins cu 6—3, 6—3 cuplul La- zarov-lndoleanu. în schimb, la simplu băieți, jucătorul bulgar Kazimir Lazarov l-a întrecut cu 6—3, 7—5 pe Mihnea Năstase.• PESTE 70 de eoncurenți din Bulgaria, Cehoslovacia, R. D. Germană, Polonia și România au luat startul în ce» de-a 24-a ediție a competiției internaționale cicliste „Criteriul juniorilor11. Prima stapă, disputată pe traseul Constanța—Mangalia și retur (80 km) a revenit rutierului polonez Zislaw VVrona, cu lh59’34” (medie orară de 40,200 km), urmat de coechipierii săi N. Hitzman, P. Bartkowiak și Florian Sirbu (Ploiești), Marian Mărgineanu (Brăila), Nicolae Aldulea (Brașov) — toți în ace- lați timp cu învingătorul. Astăzi se desfășoară etapa a doua — IOD km pe șoseaua Constanța— Tulcea.

» CAMPIONATELE republicane de yachting au început în portul Tomis cu probele pentru juniori Iată câștigătorii primei regate : clasa „F.I.N.N." : Adrian Romașcu ; clasa „Olandezul Zburător11: Ovidiu Adam-Daniel Cuculea ; clasa „470“ : Radu Marian-Barbu Crisțescu.® ÎN ZIUA A DOUA a campionatelor balcanice de volei pentru echipe de juniori, competiție. ce se desfășoară în sala Floreasca din Capitală, s-au înregistrat următoarele rezultate : feminin : România — Albania 3—0 : Iugoslavia — Turcia 3—0 : masculin : Albania — Turcia 3—2 ; Bulgaria — Grecia 3—2.• A ÎNCEPUT turneul internațional feminin de baschet de la Pernik. în primul meci echipa Cehoslovaciei a învins cu 73—38 (40—25) selecționata României.• IN TURNEUL internaționalfeminin de baschet do la Budapesta echipa Ungariei a învins cu 80—55 (36—29) selecționataFranței, iar Polonia a întrecut cu 68—58 (36—21) echipa Italiei.CAMPIONATUL de fotbal al Olandei a continuat cu desfășurarea jocurilor celei de-a 4-a etape. Echipa F.C. Utrecht, viitoarea adversară 3 echipei F.C. Argeș in „Cupa U.E.F.A." a întâlnit pe teren propriu formația W’llen II Tilburg. Oaspeții au repurtat victoria cu scorul de 2—0. Alte rezultate mai Importante : Feycnoord — Go Ihead 2—0 ; ăZ’67 Mkmaar — llroninop1— 1 ; Roda Kerkrade — Tweute 6—0 : Nac Breda — Ajax 1—1 ; Sparta Rotterdam — F.C. Haga2— 0.în clasament conduce AZ’67 eu 8 puncte, urmată de Feycnoord cu < puncte și F.C. Twente tot cu 7 puncte.

• CAMPIONATELE internaționale de tenis ale S.U.A. au continuat la Flushing Meadow (New York) cu desfășurarea primelor întilniri din cadrul sferturilor de finală. In proba de simplu .masculin, suedezul Bjorn Borg l-a învins cu greu în 5 seturi : 6—4, 3—6, 4—6, 7—5, 6—3 pe americanul Roscoe Tanner. Johan Kriek l-a eliminat cu 4—6. 6—2. 3—6, 6—1, 7—6 pe Wojtek Ffbak. Rezultate înregistrate la feminin : Chris Evert Loyd — Mima Jausovec 7—6, 6—2 ; Tracy Austin — Pam Shriver 6—2, 6—3. In semifinalele probei de dublu masculin perechea McEnroe. Fleming a învins cu 4—6, 6—3, 7—6, 6—1 pe McNamara și McNamee.• INTR-UN MECI contând pentru grupa a 3-a a preliminariilor campionatului mondial de fotbal ia Reykjavik, selecționata U.R.S.S. a învins cu 2—1 (1—0) echipa Islandei. Au marcat Gavrilov și Blohin, respectiv Svensson. Jocul a fost urmărit de aproape 7 000 de spectatori• PE STADIONUL „Parc des Princes" din Paris, într-o partidă internațională amicală le fotbal, echipa Franței a învins :u 1—0 (0—0) echipa Italiană luventus din Torino. Unicul punct a fost marcat le Zimako in minutul 55. locul a fost irmărit ie aproape 45 000 de spectatori.
• IN MECI RETUR contând pentru turul preliminar al „Gupei Cupelor11 Ia fotbal echipa Diosgyor a invins cu 2—1 (1—l) pe Celtic Glasgow. Echipa scoțiană care a eiștigat cu 3—0 primul meci s-a calificat pentru primul tur al competiției, urmind să intilnească pe Politehnica Timi

șoara.

Expediția Petrodava 2000 
(organizată de Comitetul 
U.T.C. ol C.F.S. Săvinețti) cu 
traseul satul Șiret - Chițcani
- Movileni Nănești - Corlui 
de Jos — Vulturu - Sandreni
- Galați - Reni - Isaccea — 
Tulcea - Mahmudia - 
Murighio! - Cherhanaua Du- 
navăț - I vane ea Mică - Sf. 
Gheorghe - Pont Euxin a

APEL

stabilit un record sportiv i 
este prima plută care ajunge 
la mare folosind mijloacele 
tradiționale (adică fără vela- 
turâ, motor sau timonă). 
Scopul expediției : demonstra
rea ideii că dacii, cetățeni ai 
Petrodavei, au putut ajunge 
la mare spre a avea schim
buri comerciale cu cetățile 
grecești.

UITE TRENUL, NU E TRENULGlumeți cum sint din fire, ,ce și-au zis tovarășii de la C.F.R. : „Ia să-i rnai păcălim noi ba pe unii, ba pe alții Și ca să fie totul fn regulă, primii păcăliți au fost nu pasagerii din acceleratul 826 cu ora de sosire în București Nord 19,58, îl «ceia rara au avut candoarea ți naivitatea să creadă că mersul trenurilor a fost făcut nu doar pentru a fi vîndut cu 5 lei exemplarul, ci și respectat. Așa se face că, după mai bine 'Ie o oră de așteptare pe peroanele Gării de Nord, am aflat că trenul vine ba la linia 9, ba la linia 6, ba iar la 9, ba iar la 6, fiind plimbați intr-un du-te-vino cam greu de explicat din punct de vedere al respectului față de călători. Lăsăm la o parte fap-
Se aude că—

tul că nu e prima dată cind asemenea practici știrbesc prestigiul instituției respective, și intrebăm, cu respect și regret, cui trebuie să adresăm felicitările noastre, pentru situația cu pricina ? ȘERBAN CIONOF

tn București, nici o chlrit 
nu depășește suma înscrisă pt 
contract...

. „.J CUVl,.
uesen uă NIC. NICC U
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MANIFESTĂRI DEDICATE ROMÂNIEI
Sărbătoarea națională a României a continuat să fie marcată 

peste hotare prin manifestări, in cadrul cărora au fost subliniate 
realizările poporului român In toate domeniile de activitate, mai 
ales in ultimii 15 ani — perioadă în care la conducerea destine
lor țării noastre s-a aflat tovarășul Nicolae Ceaușescu.-în R.P. Bulgaria, în cinstea marii sărbători a poporului român au avut loc adunări festive la Sofia. Ruse și Gabrovo.La adunarea festivă de la Sofia, organizată de Asociația de prietenie bulgaro-română și Comitetul orășenesc de partid, a vorbit acad. Sava Ganovski, membru al C.C. al P.C. Bulgar, președintele Asociației de prietenie bulgaro-române, precum și ambasadorul României in Bulgaria, Petre. Duminică. Vorbitorii au evidențiat dezvoltarea ascendentă a relațiilor de prietenie și colaborăre dintre cele două țâri și popoare și rolul dete-minant al întilnirilor dintre tovarășii Nicolae Ceaușescu și Todor Jivkov în lărgirea și diversificarea conlucrării reciproc avantajoase româno-bul- gave.Tot în R.P'. Bulgaria a avut loc deschiderea oficială a „Zilelor filmului românesc”. In cinstea zilei de 23 August, jurnalele de actualități prezentate la cinematografele bulgare au înfățișat realizările poporului român obținute în anii socialismului și aspecte de la întîlnirile dintre tovarășii Nicolae Ceaușescu și Todor Jivkov.Tn R.S. Cehoslovacă, la întreprinderea textilă Sukno din o- rnsvl Himțjolec — eliberat de armata română — și la combinatul textil din 'orașul 'Varns- dorf au fost organizate adunări festive consacrate celei de-a 36-a aniversări a revoluției de eliberare socială și națională, antifascistă și antiimperialistă din România. Augustin Klomfar, secretarul Comitetului național al regiunii Ceske Budejovice, Josef Marsik, directorul întreprinderii textile Sukno, și Antonin Rudolf, președintele Consiliului național al orașului Varnsdorf, au evocat, în cuvîn- tul lor, semnificația actului istoric de la 23 August 1944, succesele poporului român în con- st-ucția socialistă, a țării, precum și dezvoltarea continuă a bunelor relații româno-ceho- slovace. A fost subliniată importanța deosebită a întilnirilor

dintre tovarășii Nicolae Ceaușescu și Gustav Husak pentru dezvoltarea și amplificarea relațiilor partidele interesul prietene.La monumentele eroilor români căzuți în luptele pentru eliberarea localităților Pus.timer și Banov au fost depuse coroane de flori din partea organelor de partid și de stat.La Dacca a fost organizată o adunare, la care au luat parte cadre cu munci de răspundere din domeniul propagandei și presei, conducătorii principalelor ziare și agenții de presă din Bangladesh, funcționari superiori din M.A.E.Cu acest prilej Enamul Haq, responsabil cu problemele presei pe lingă guvern, a dat o înaltă apreciere eforturilor și realizărilor poporului român în anii noii orînduiri pe calea afirmării libere și independente, politicii externe a României, unanim apreciată pe plan internațional, care are la bază gin- direa creatoare și activitatea neobosită ale președintelui Nicolae Ceaușescu. Atit vorbitorul, cît și Iosif Chivu, ambasadorul României la Dacca, au evidențiat bunele relații existente între România și Bangladesh.La sediul Bibliotecii centrale publice din Dacca a fost deschisă expoziția documentară de fotografii „România azi”.în Angola, la sediul Comitetului provincial de partid de la Uige, capitala provinciei cu același nume, a fost deschisă o expoziție de grafică românească.în fața unei asistențe numeroase. a luat cuvîntul Manuel Quarta, membru al C.C. al M.P.L.A.-Partidul Muncii, care a evocat prietenia româno-ango- leză, sprijinul multilateral acordat de poporul român ponorului angolez în lupta sa dreaotă pentru dobîndirea independenței naționale, dezvoltarea relațiilor dintre cele două țări popoare. Totodată, vorbitorul

de colaborare dintre și statele noastre, în celor două popoare
po- lor reci-

și a
hi acte agresive sud-africane

împotriva AngoleiLUANDA 4 (Agerpres) — Cel puțin 31 ucise în nene, la în urma mente si
de persoane au fost provincia angoleză Cu- frontiera cu Namibia, recentelor bombarda- . . . raiduri ale forțelor militare ale regimului rasist de la Pretoria — a anunțat Ministerul Apărării al Republicii Populare Angola.La 26 august a.c., 15 persoane și-au pierdut viața, și alte șapte au fost rănite in cursul bombardamentelor la care a fost supus orașul Xiede, a precizat aceeași sursă. Trei zile mai tîrziu, tru-

pe sud-africane heliopurtate au ocupat acest oraș.La 27 august, grupuri de soldați sud-africani au atacat comunele Ohiondele, Makuto și Omito. Ulterior, trupele sud-africane au ocupat Ohiele și Ochioponga, în ambele acțiuni militare ale R.S.A. fiind uciși locuitori ai comunelor.Ministerul angolez al Apărării menționează, totodată, că ~ publica Sud-Africană „a nat toate căile de acces Monte Negro, încercînd, să împiedice aprovizionarea O- rașului”.

exprimat urări de viață lungă președintelui României, tovarășul Nicolae Ceaușescu, promotorul unei politici de largă prietenie și cooperare cu toate țările africane, chezășie sigură a dezvoltării și adîncirii prieteniei dintre poporul angolez și porul român, colaborării multilaterale, în interesproc. A luat cuvîntul. de asemenea, Ion Moraru. ambasadorul României la Luanda.La Bruxelles, a fost organizată o expoziție de carte românească, în standurile căreia la loc de frunte s-au aflat operele președintelui României. în orașul belgian Mechelen au avut loc o serie de acțiuni culturale consacrate României. Cu acest prilej, Ansamblul „Oltul”, din Stoicănești, a prezentat programe de cîntece și dansuri populare românești, care s-au bucurat de un deosebit succes.Sub auspiciile Ministerului Educației ,și Culturii din Uruguay, la Biblioteca națională din Montevideo a avut loc deschiderea festivă a expozițiilor de carte și de grafică contemporană românească.La sediul Bibliotecii centrale a orașului Slough (Anglia) a avut loc inaugurarea „Zilelor culturii românești”. Manifestarea, care se va desfășura timn de o lună, cuprinde expoziții documentare de fotografii, carte și discuri, de obiecte artă populară românească, un mare interes s-a standul cuprinzînd președintelui României, tovarășul Nicolae Ceaușescu, precum și cărțile scrise de autori britanici despre personalitatea și activitatea șefului statului român.în seria manifestărilor consacrate în R.F.G. României a avut loc la Dusseldorf un ciclu de simpozioane și conferințe pe teme culturale, literare și artistice. organizate de Uniunea autorilor vest-germani și Galena „Bismarck”. Au prezentat comunicări oameni de cultură și artă din cadru] Uniunii scriitorilor. Uniunii artiștilor plastici și Uniunii compozitorilor din țara noastră.La Copenhaga, sub auspiciile Asociației Danemarca-România și ale ambasadei române, a fost organizată o seară festivă la care au vorbit președintele asociației. Bent Romsdal-Knudsen, și ambasadorul României, Stana Drăgoi. Au fost relevate realizările poporului român- pe drumul făuririi unei societăți prospere. în fața unui numeros public. grupul folcloric „Transilvania” alcătuit din interpret.! instrumentiști danezi, a susținut un spectacol care a cuprins nestemate ale creației populare românești.

de de De bucurat lucrările

EXPOZIȚIA „SANĂTATEA ’80"

Re- mi- către astfel,

Danemarca și Olanda spun NU deciziei NATO 
de sporire a cheltuielilor militareCOPENHAGA 4 (Agerpres). — în pofida criticilor unor aliați din cadrul N.A.T.O., Danemarca, din motive de ordin economic, precum și din rațiuni de politică internațională nu își cheltuielile de apărare cizat primul ministru. Joergensen. El a menționat aprecierile critice la adresa guvernului său în legătură cu această problemă nu îl vor determina să revină asupra hotă- ririi de a îngheța bugetul militar al țării, deoarece actuala situație dificilă prin care trece Danemarca nu permite depășirea plafonului de 7 300 milioane coroane, prevăzut la acest capitol în actualul exercițiu bugetar.Premierul danez a subliniat că țara sa încearcă să facă tot posibilul ^pentru a evita o nouă cursă a înarmărilor între cele două blocuri militare opuse.

va spori— a pre- Anker că

HAGA 4 (Agerpres). — Olanda nu va putea spori anul viitor bugetul său militar cu 3 la sută, după cum s-a hotărît în N.A.T.O., a declarat, la noul ministru al apărării, de Geus, în cursul unei
cadrul Haga, Pieter confe-

I

Convorbiri

rințe de presă. El a precizat că Ministerul Apărării, ca dealtfel toate ministerele olandeze, vor trebui să-și reducă în 1981 cheltuielile pentru a se putea îmbunătăți situația economică. De Geus a adăugat că Olanda nu va putea, de asemenea, să realizeze toate îmbunătățirile în domeniul apărării prevăzute de „programul militar pe termen lung” al N.A.T.O.
• VIZITA OFICIALA DE PRIETENIE efectuată în Madagascar de către Ji Pengfei, vi- cepremier al Consiliului de Stat al R.P. Chineze, s-a încheiat miercuri. După cum relatează agenția China Nouă, în cursul vizitei, vicepremierul chinez a avut convorbiri cu primul ministru al statului malgaș, Desire Rakotoarijaona, în legătură cu dezvoltarea în continuare a relațiilor prietenești de cooperare dintre cele două țări. Din Madagascar, Ji Pengfei a plecat în- tr-o vizită oficială în Mauritius.

iugoslavo-zambieneBELGRAD 4 (Agerpres) — La Belgrad au avut loc convorbiri intre delegațiile R.S.F. Iugoslavia și Republicii Zambia, conduse de Țvie- tin Miatovici, președintele Prezidiului R.S.F.I., și Kenneth David Kaunda, președintele Republicii Zambia. După cum relevă agenția Taniug, în cursul convorbirilor părțile au' subliniat necesitatea reluării și consolidării cursului destinderii, a- ceasta fiind concepută ca un proces universal, care să cuprindă toate aspectele țiilor internaționale și regiunile lumii.Totodată, președintele zidiului C.C. al Uniunii Comuniștilor din Iugoslavia, Stevan Doronski, și președintele Partidului Unit al independenței Naționale din Zambia, Kenneth David Kaunda, au avut o întrevedere în cursul căreia — transmite agenția citată — au fost examinate probleme ce privesc cooperarea dintre cele două partide.

rela- toatePre-

oraș de la Marea Neagră
R. P. BULGARIA - Pe fundalul noilor construcții edilitare, instalațiile moderne ale șantierelor navale 

din Varna simbolizează parcă puterea economică a marelui

^><5 kx j<ț£xii

vi-.

a O.N.U. consacrată noii ordini

NAȚIUNILE UNITE 4. — Trimisul Agerpres, Ilie Șerbănescu, transmite: Dintre multipleleprobleme abordate în discursurile rostite in dezbaterile generale âle Sesiunii speciale a A- dunării Generale a O.N.U. consacrate noii ordini economice internaționale, cea a materiilor prime este larg și frecvent evocată, aVind in vedere relația cu problema de ansamblu a dezvoltării. „Subdezvoltarea — a- precia ministrul finanțelor din Somalia, Ahmed Adow, — este strîns legată de prețul scăzut al materiilor prime pe care le exportă țările în curs de dezvoltare, de instabilitatea prețurilor acestor produse. în aceste condiții, comerțul dintre țările în curs de dezvoltare și cele dezvoltate, producătoare și exportatoare de mărfuri manufacțu- rate, este țările în fiind obligate să suporte povara grea a creșterii masiye a datoriilor lor externe. în 1980, prețul real al produselor de bază — exceptînd petrolul — se află la nivelul cel mai scăzut din 1950, și raportul de schimb continuă să se deterioreze în defavoarea țărilor în curs de dezvoltare”.în negocierile de pînă acum pentru soluționarea problemei produselor ,de bază nu au fost obținute rezultate satisfăcătoare, acordul în legătură cu crearea Fondului comun privind materiile prime constituind doar un succes marginal, opina ministrul de externe al Guyanei, Rash- leigh Jackson. Pentru ca acesta să-și aducă o contribuție efectivă în direcția stabilizării piețelor și prețurilor trebuie convenite și aplicate acorduri pe produse, prin care să devină o- perațional Programul integrat în domeniul materiilor prime propus de țările în curs de dez-' voltare. Aceste, țări — sublinia șeful delegației zambiene, W.P. Nyirenda — dețin o importantă parte din resursele mondiale de materii prime necesare dezvoltării viitoare a lumii. Resursele

un schimb inegal, curs de dezvoltare

respective trebuie utilizate In folosul întregii omeniri. în prezent, acest lucru nu este posibil din cauza sistemului nejust care guvernează schimburile comerciale. Țările dezvoltate nu trebuie să uite că aceste resurse sînt epuizabile și că acei factori care au dus la necesitatea instaurării unei noi ordini internaționale în domeniul petrolului — în care ele sint interesate — operează deopotrivă și în cazul altor materii prime”.în timp ce consumatorii din țările industrializate plătesc a- proximativ 350 miliarde dolari pentru cumpărarea materiilor prime (cu excepția petrolului) importate din țările în curs de dezvoltare, acestea din urmă nu primesc sub forma încasărilor din exporturi decît 40 miliarde dolari, cu alte cuvinte, aproape 90 procente sînt însușite la nivelul rețelelor de comercializare, transport și distribuire controlate de corporațiile transnaționale — releva delegatul Qatarului, Jassim Jamal. Ar fl de neconceput ca o asemene». situație să se perpetueze. <Alături de creșterea puțerii de cumpărare a țărilor în curs de dezvoltare, prin asigurarea unor raporturi juste între prețurile materiilor prime, energiei, produselor manufacturate, este necesar, sublinia ministrul de finanțe filipinez, Cesar Virata — să fie stăvilite și inversate actualele tendințe de a orienta către înarmări importante cantități dintr-o serie de resurse limitate, în loc de a le canaliza spre producerea bunurilor esențiale, spre dezvoltare economică, ceea ce ar fi în beneficiul păcii și securității internaționale.
ORIENTUL 
MIJLOCIU

Zimbabwe a rupt 
diplomatice cuSALISBURY 4 (Agerpres) — Republica Zimbabwe a rupt oficial relațiile diplomatice cu Africa de Sud și și-a rechemat personalul diplomatic de la misiunile sale din Pretoria și Capetown, a anunțat Ministerul formațiilor de la Salisbury.Un purtător de cuvint al nisterului Informațiilor clarat că guvernul a Africii de Sud să închidă, dul său, ambasada sa de lisbury. Misiunea comercială Republicii Zimbabwe de la Johannesburg va rămîne deschisă, ca și cea sud-africană la Salisbury. a precizat el.Prin această hotărîre a noului stat independent Zimbabwe, subliniază agenția Reuter, este reafirmată poziția fermă de re-

oficial relațiile 
Africa de Sudpoliticii de apartheid de guvernul rasist de

In-Mi- de- cerut la rîn- la 3a- a
a

pudiere a promovate la Pretoria.în cursul lunii trecute, primul ministru, Robert Mugabe, a conferit, la Salisbury, cu președintele Congresului Național African, Oliver Tambo, organizație care urmează să deschidă în curînd o reprezentanță in capitala Republicii Zimbabwe.• ÎN R.P. ANGOLA se desfășoară în prezent alegeri la toate nivelurile în vederea desemnării delegaților la conferințele electorale pentru constituirea viitoarei Adunări Naționale a Poporului, informează ziarul „Jornal de Angola”, în numărul său de joi.

n

Prezența industriei românești de medicamente la expoziția internațională „Sănătatea ’80“ de la Moscova se bucură de atenție din partea specialiștilor și a oamenilor de afaceri, fiind primită cu interes de vizitatori, care doresc să cunoască cele mai recente și valoroase realizări de profil din țara noastră, îndeosebi suita, de medicamente originale, cum sint Covalitinul, Ulcosilvanilul. Tropofarul și altele, aflate în prezent în experimentare clinică în Uniunea Sovietică in vederea omologării lor.

• PREȘEDINTELE CONSILIULUI EXECUTIV FEDERAL AL R.S.F. IUGOSLAVIA, Ve- selin Giuranovici, a sosit joi in vizită oficială în Suedia. El va avea convorbiri cu primul ministru suedez, Thorbjoern ,Fa- elldin, în probleme ce privesc relațiile dintre cele două țări și situația internațională, menționează agenția Taniug.
INDIA - CAMPANIE ÎMPOTRIVA 

ANALFABETISMULUI

CONGRESUL P.S.D. 
DIN DANEMARCALa Copenhaga au început joi lucrările celui de-al XXXIII-lea Congres al Partidului Social-Democrat din Danemarca, de gu- vernămînt. Participă 600 de delegați. reprezentînd pe cei aproximativ 100 000 de membri ai partidului.

In India s-a trecut la realizarea programului national de lichidare a analfabetismului în rîndul populației adulte. In conformitate cu program, pină în anul vor învăța să scrie tească aproximativ oane de cetățeni în 15—35 de ani.
acest 19114 și să ci- 100 mili- vîrstă de

COREEANĂ că la 4 sep- de recunoas• AGENȚIAA.C.T.C. ANUNȚĂ tembrie un 'aviontere american de tipul „S.R.-71"a pătruns adînc în spațiul aerian

METEOROLOGIE

„AHenPrin intermediul unuia din sateliții artificiali ai Pâmîntului au fost obținute imagini revelatoare privind amploarea atinsă de ciclonul „Allen”. El a cuprins, fapt confirmat de fotografii, întregul bazin al Golfului Mexic, relatează revista americană „Newsweek”. „Alien”, care s-a format. într-o zonă cu presiune scăzută ce s-a creat deasupra Africii de vest, a străbătut o întindere de 2 160 km. semănind peste tot panică și moarte. Specialiștii l-au considerat, avînd în vedere forța și dimensiunea sa, al doilea din istoria acestei zone. C'sl mai puternic a fost consemnat in 1935. Iată citeva din ca-

// un ciclon a! secoluluiploarea sa, in mod normal o dată intr-un secol. Pagubele produse de el au putut fi oarecum limitate datorită măsurilor luate din timp în ce privește adăpostirea recoltelor culese, evacuarea populației din zonele vizate de această furtună, prin . ridicarea de baricade pe plaje pentru domolirea forței vintului. Totuși, ciclonul a distrus o mare parte din recolta de banane din zona Mării Caraibilor, a lăsat mii de oameni fără locuințe și a cauzat moartea a peste 450 de persoane.Pe parcursul traseului său, „Allen” a lovit, rînd pe rînd, insulele Barbados, Dominica, Santa Lucia, Porto Rico, unde

către un val uriaș înalt de aproape 10 metri ! Un martor ocular' declara că acest hotel a dispărut într-un singur minut. Din cele opt victime făcute de ciclon în Jamaica, cinci au fost tîrîte de valuri în mare din casele lor. Apoi „Alien” s-a îndreptat spre coasta sud-estică a Statelor Unite. Circa 200 000 de persoane s-au refugiat din calea lui, între care și 4 500 de petroliști, care lucrau pe platformele de extracție ce se găsesc de-a lungul coastei acestui golf. Un elicopter cu 13 muncitori la bord s-a prăbușit în cursul acestor operații în mare. Petrolierul „Mary Ellen”, cu 280 000 de barili la bord, și 37 de marinari, a luptat, de asemenea, din greu . cu furtuna, fiind la un pas de scufundare. în orașul Brownsville mai multe locuințe și magazine au fost distruse. în mod paradoxal, o clădire cu 24 de persoane în interior a fost ridicată cu ușurință în aer de furtună, pentru ca apoi, să fte de

pusă pe sol, fără ca vreunul din locatari să fi pățit ceva 1 Sistemele de alimentare cu electricitate, gaz și apă ale localității ' amintite au fost complet scoase din uz. S-au produs, totodată, inundații de-a lungul întregii coaste, mareele au atins cele mai ridicate cote din ultimii 60 de ani și s-au înregistrat pagube materiale însemnate. în cele din urmă, „Alien” s-a îndreptat spre costa nord-estică, slab populată, a peninsulei Yucatan, unde și-a pierdut treptat forța distructivă.Specialiștii remarcă, totodată, că distrugerile provocate de acest ciclon au fost totuși mai reduse decît era de așteptat, atit datorită măsurilor luate pentru preîntîmpinarea sa, cit și faptului Că s-a abătut asupra țărmurilor insulelor din Marea Caraibilor și nu a străbătut interiorul lor, cum a făcut, de pildă, anul trecut, ciclonul „David”, care, deși.mai slab decît „Alien”, a produs stricăciuni mai mari.
BOTANICA

racteristicile sale : presiunea ba- rometrică extrem de scăzută din centrul său, viteza de deplasare de 270 de kilometri Ia oră, iar uneori chiar de 320 kilometri la oră. în numai cinci zile, „Alien" s-a transformat, conform aprecierilor, cercetătorilor de Ia „Național Hurricane Center”, din- tr-un ciclon semnificativ, dar nu foarte puternic, într-unul care apare, luind in considerare am-

drumurile au devenit impracticabile ca urmare a barării lor de către arborii smulși din rădăcină, în Haiti și-au pierdut viața din pricina sa circa 400 de persoane, iar pagubele aduse agriculturii haitiene s-au cifrat la aproape 410 milioane dolari. în Jamaica au dispărut două... hoteluri, care au fost înghițite de mare. Unul dintre ele, „Trident”, a fost năruit dintr-o singură izbitură de

Ce se poate pentru ca tăiate să reziste mai mult ? La ceastă întrebare dat recent un i puns concludent grup de oameni știință din americane Ohio și Michigan. Ei au pus la punct o metodă prin care au reușit să prelungească, de pildă. rezistența trandafirilor căiați la opt săptămîni în loc de două, iar garoafelor de grădină la 90 de zile în Ioc de 10. în ce constă secretul ? Florile respective sînt introduse într-un

Metodă inedită de creștere 

a rezistenței florilor container etanș care se păstrează o presiune extrem scăzută, o temperatură aprbpiată de punctul de înghețare. o -umiditate foarte ridicată și în care se introduce un curent continuu de aer proaspăt, scăzută cu aerul îndepărtează na pe care o produc florile pe cale de a se maturiza. Presiunea scăzută determină, totodată, reducerea cantității de oxigen, fapt care, ca și în cazul temperaturii joase, încetinește creșterea

face florile cit8-- a răsun de statele Ohio

înde

Presiunea combinată proaspăt etile-
a

microorganism e lor. Umiditatea ridicată elimină riscul uscării florilor. Metoda amintită, sporind rezistența florilor tăiate, asigură creșterea duratei cuprinse între momentul recoltării și cel al desfacerii pe piață, fără ca florile respective să se ofilească. Scoase din container florile tăiate nu rezistă însă mai mult decît în mod obișnuit. în prezent, fac cercetări în derea aplicării cestei metode și cazul cărnii sau altor alimente sabile.
se ve- a- în alperi-

al apelor teritoriale ale R.P.D. Coreene în zona provinciei Kosong și apoi a zburat deasupra litoralului- provinciilor Hamgyong și Chongjin pentru a comite o acțiune de spionaj. Se relevă că asemenea acte agresive au devenit mai frecvente după începerea manevrelor militare ce se desfășoară in prezent în Coreea de Sud. paralel cu introducerea unor noi tipuri de armament, care au drept scop să susțină regimul dictatorial condus de Chon Du Hwan.Agenția A.C.T.C. subliniază că Statele Unite trebuie să pună capăt acestor acte, care încalcă suveranitatea R.P.D. Coreene, și să înceteze sprijinul acordat regimului militar sud-coreean.• ÎN FUNCȚIA DE PRIMAR AL FLORENȚEI a lost reales Elio Gabbuggiani, membru al C.C. al P.C. Italian. Junta (organul executiv al puterii) ce va conduce in următorii cinci ani treburile marelui oraș italian a fost formată din reprezentanți ai partidelor comunist și socialist.

BIOLOGIE

Viața, în urmă cu
3,5 miliarde de aniîntr-o zonă aridă, neospitalieră din vestul Australiei oamenii de știință au descoperit în interiorul unor roci fin granulate (șisturi și- licioase) celule avînd, , conform măsurătorilor cu radio- izotopi, 3,5 miliarde de ani, fiind cele mai vechi forme de viață descoperite, pină în prezent, pe pămînt. Cu totul neașteptacă pgptru cercetători a fost constatarea varietății acestor celule. Ei au identificat 5 tipuri diferite și au ajuns la concluzia că formele de viață au fost surprinzător de diverse și, totodată, de dezvoltate pentru acea dată. De remarcat că aceste celule au apărut la numai un miliard de ani de la formarea planetei noastre, perioadă în care oa- nenii de știință se așteptau iă trăiască organisme eu mult mai simple. La o cercetare atentă s-a aflat că a- ceste celule sînt legate între ele ca și perlele dintr-un colier, ceea ce reprezintă _un semn de organizare, nu au conținut nuclee trale, care constituie o racteristică a bacteriilor astăzi. Probele chimice indicat că celulele amintite au absorbit, după toate probabilitățile, bioxid de carbon, fiind capabile să efectueze focosinteza, proces care ajută plantele să crească.Geologii au constatat rămășițele de celule nute în sendimentele menționate dovedesc că au trăit cea mai mare a vieții sub un strat țire de apă caldă.

Ele cen- ca- de au
că conți- rocii ele parte sub-

Grupaj realizat de
TUDOR PRELIPCEANU

bloc notes
A REVITALIZA... VIATA
Zilele trecute, la Quebec, în Canada, 800 de delegați — 

medici, psihologi, sociologi, urbaniști etc —, veniți din cinci 
continente, au participat la cea de-a IX-a Conferință in
ternațională de gerontologie socială. Pornind de la o temă 
foarte concretă, „Adaptabilitate și îmbătrinire", la această 
conferință au fost etalate și studiate multiple probleme de 
ordin economic, științific, psihologic, sociologic și cultural 
aflate în relație directă cu devenirea umanității, ca virstă Și 
nu numai...

Pentru că delegați veniți din Asia, Africa și America La
tină, mai ales, nu au putut ignora „marea maladie" — după 
cum se exprima un reprezentant al Braziliei — care este 
subdezvoltarea. în intervențiile lor, nota Agenția France Presse, participanții au pus in relief inegalitățile fantastice 
ale unei lumi în care se întreprind, pe de-o parte, campa
nii pentru a-i învăța pe oameni să se abțină de la o hrană 
prea bogată — pentru a trăi mai mult, in timp ce, pe de 
altă parte, intr-o serie de țări, copii au avut ca ultimă 
hrană, înainte de a- muri, ierburi, rădăcini de plante și in
secte.

Tn aceleași zile, la Națiunile Unite se desfășurau lucră
rile sesiunii speciale a Adunării Generale consacrate pro
blemelor edificării unei noi ordini economice internaționale. 
Omenirea, în ansamblul ei, nu mai poate rămîne indiferentă 
la marile decalaje ce separă statele planetei, iar în această 
recunoaștere a unei realități împovărătoare și complexe nu 
este vorba doar de o simplă vibrație subiectivă. Ci este 
abordat un fenomen grav, cu acute repercusiuni, cu di
recte reflexe în toate domeniile vieții umanității. Poate 
cineva rămîne indiferent la starea de profundă inegalitate 
existentă pe Terra aflînd că din cei aproximativ 100 milioane 
de copii ce se nasc anual unul din cinci moare înainte de a 
împlini 5 ani, 600 de milioane trăiesc în mizerie și 200 de 
milioane sînt subalimentați ? In timp ce pentru arme se 
cheltuiesc anual 500 miliarde de dolari și numai 400 milioane 
ar fi suficiente pentru a hrăni pe toți copiii subalimentați 
care îndurerează obrazul umanității !

„In anul 2000 —afirmă un raport oficial american — de
calajul dintre țările bogate și cele sărace va fi mai mare ca 
în prezent". Iată o anticipare ce se suprapune violent pe 
o serie de „amănunte" despre societatea americană, eviden
țiate de Jeune Afrique. Astfel, în 1978, locuitorii Washingto
nului și ai împrejurimilor acestuia au cheltuit 2,1 miliarde 
dolari pentru cumpărarea de automobile. Suma reprezintă 
venitul general a patru state africane ce totalizează 20 mi
lioane de locuitori. Și tot în 1978, aceiași locuitori ai 
Washingtonului au cheltuit 2,2 miliarde dolari pentru mîn- 
căre, ceva mai mult decît venitul total al celor patru țări 
africane. Iar, în medie, fiecare familie din orașul american 
a cheltuit în baruri și restaurante o sumă echivalentă cu 
venitul anual al unui funcționar african cu venit mediu !

Imbătrinirea, deci, problemă preocupantă pentru orice 
ființă umană, aspect cu serioase implicații sociale pentru 
brice societate nu poate fi abordată doar ca simplu proces 
natural ale cărui mecanisme omul le poate descoperi și con
trola, orientlndu-le în favoarea individului și a societății. 
Există sectoare în care revitalizarea unor mecanisme este 
mult mai necesară. Mecanisme ce țin de garantarea unei 
vieți demne și sigure. Revitalizîndu-le pe acestea, infuzîn- 
du-le trăinicia și longevitatea pe care le-ar conferi-o relații 
mai juste și mai echitabile între toate țările, viața uma
nității înseși s-ar prelungi enorm. Din acest punct de vedere, 
liniile de acțiune dintre Quebec și Națiunile Unite sint cît 
se poate de convergente...

DAMASC 4 (Agerpres) Președintele AHĂssad, Al-Khatib, ței _Arabe Siriei, Hafez l-a primit pe Sâmy comandantul Forde Descurajare (F.A.D.) din Liban, sosit într-o yizită la Damasc. Au fost examinate cu acest prilej, relatează agenția M.E.N., situația din sudul Libanului și condițiile generale de securitate din toate regiunile libaneze.BEIRUT 4 (Agerpres) — Președintele Libanului Elias Sarkis, a avut, la Beirut, întrevederi separate cu Fuad Boutros, ministrul libanez de externe, și cu Samy Al-Khatib, comandantul Forței Arabe de Descurajare (F.A.D.) — informează a- genția M.E.N. Au fost examinate situația politică generală și implicațiile crizei guvernamentale prelungite, condițiile de securitate și măsurile susceptibile să asigure restrîngerea a- riei incidentelor semnalate în ultima vreme în capitală și în alte zone ale țării, inițiativele diplomatice libaneze ca urmare a agravării situației din sudul țării, precum și probleme legate de activitatea F.A.D.Președintele Elias Sarkis — Informează agenția M.E.N. — desfășoară o susținută activitate politică, concentrîndu-și, în ultima vreme, eforturile în . recția, soluționării crizei de g’îf» vern și a desemnării unui nou prim-ministru. El a contactat o serie de personalități ale vieții politice libaneze. Surse oficiale din Beirut — reluate de agenția M.E.N. —relevă că, în drul acestor contacte, un cent deosebit a fost pus realizarea unui acord în vederea adoptării unui plan de securitate generală în țară, a cărui aplicare ar urma să în competența viitorului net.

ca-ac-pe
intre cabl-(Ager-NAȚIUNILE UNITE 4 (Agerpres). — într-un document dat publicității la Națiunile Unite de un reprezentant ai Organizației pentru Eliberarea Palestinei se arată că Israelul a masat trupe pe teritoriul Libanului, cerîn- du-se, în acest context, secretarului general al O.N.U., „să adopte măsurile care se impun pentru ca noua agresiune să nu mai continue”.Agenția Associated Press informează că secretarul general al O.N.U. a transmis scrisoarea primită din partea reprezentantului O.E.P. membrilor Consiliului de Securitate, la cererea președintelui pe luna în curs al acestui organism, ambasadorul tunisian, Taieb Slim.Scrisoarea precizează că Israelul „a masat trupe” în sudul Libanului, în zona aflată în apropierea graniței cu Israelul.DOINA IOV ANEI.

Un secol de activitate casnică

*

Rosario Reina Vasquez, considerată cea mai 
in virstă locuitoare a statului american Califor
nia, a încetat din viată in localitatea Ventura — 
in virstă de 114 ani. Născută in 1866, ea a făcut 
toate treburile casnice pină la împlinirea cen
tenarului, ocupîndu-se și de grădinărit.

Reina Vasquez, care declara, într-un interviu 
acordat la virstă de 106 ani, că nu a fost nicio
dată bolnavă și nu a luat vreun medicament, 
,a avut 13 copii — dintre care cinci mai sint in 
viață — 23 de nepoți, 45 de strănepoți și 18 stră- 
strănepoți.

I
Eroarea unui ordinator

ranța". Această infracțiune rutieră ar fi fost 
comisă, după cum afirmă același ordinator, cu 
doi ani în urmă. Motociclistul s-a prezentat la 
comisariat și a declarat indignat că, la data 
respectivă, motocicleta sa nu ieșise nici măcar 
pe poarta uzinei producătoare. Mai mult, în 
acea vreme nu avea nici motocicletă și nici alt 
mijloc de locomoție. Mai puțin clar este cum 
și-ar fi putut pune centura pe motocicletă ?!

Plăceri costisitoare

In orașul brazilian Porto Alegre poliția locală 
a condamnat la o amendă substanțială pe un 
motociclist care ar fi refuzat — potrivit ordina
torului poliției — „să-și pună centura de sigu-

Bătrîna milionară americană Charlotte Ber
gen are un hobby — îi place să dirijeze orches
tre, de preferință simfonice. Nu are nici cu
noștințele muzicale necesare, nici talent, are in 
schimb bani. Pentru frumușica sumă de 40 000 
de dolari, ea închiriază o dată pe an celebra 
Carnegie Hall din New York, împreună cu nu 
mai puțin celebra orchestră simfonică america
nă. Cu puțin timp în urmă, Charlotte Bergen a 
luat din nou bagheta in mină pentru a-l „ataca" 
pe Mozart. Pentru orice eventualitate, și-a luat 
ca însoțitoare o infirmieră. Nu s-a precizat însă 
iacă măsura de prevedere era pentru bătrina 
doamnă, pentru orchestră sau pentru bietul 
public !
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